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NAZIRE LI SE KRAJ VIŠEGODIŠNJIM KOMUNALNIM 
PROBLEMIMA U PUTU VIDA?
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RASVJETA NA SMRIČNJAKU

Pored 150 autobusa s 
prostora biskupije šibe
nske u Split na susret s 
Ivanom Pavlom Drugim, 
krenuo je i vlak s deset 
vagona i 900 vjernika. 
Svi su sa sobom nosili 
svoje želje Papi. Zora 
Karađole maslinove grn- 
nčice, sestre Milosrdnice 
molitve, Vinko Skelin 
svoje stihove
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SMJENA NA KORMILU 
>SLOBODNE PLOVIDBE«

VLADA RH 
UVJETOVALA 

OSTAVKU 
DIREKTORA 
V. JURAGE?

srijede, na čelu šiben- 
og brodara je Joško Ju- 

dosadašnji komercija- 
'kovoditelj, a sada v.
'ktora. Nadzorni od- 
.ubodne plovidbe« ra-

,<|ešio je dužnosti Vitomi- 
ra Juragu zato da se što 
Erije okonča financijska 

onsolidacija poduzeća — 
priopćeno je, ali nije raz
jašnjeno je li to bio uvjet 
Vlade - da »Slobodna« ne 
bi sasvim potonula?

Stranka 2.

IZMJENE I DOPUNE 
PROGRAMA 

PROSTORNOG 
UREĐENJA 
HRVATSKE

Stranka 2.

Postavljanje cjelovite komunalne infrastrukture na prvih 
400 metara Puta Vida tek je početak rješavanja komunal-
nih problema u gradskom naselju Smričnjak Stranka 5.

SMIJENJENA RAVNATELJICA 
NACIONALNOG PARKA >KRJ(A< 
GORANA DEUAC-STIPANICEV

Stranka 6. J

DVORANA NA BALDEKINU: SVEČANI KONCERT ŠIBENSKE 
NARODNE GLAZBE U POVODU 150. OBUETNICE * £ *

ENSKI PJEVAČI
ZA GLAZBU
OJA NE STARI

zvođačima nastupili su i 
zbari poput Arsena De-

Zdravica Skendera, Nenada 
a ... Obilježavanje stoljeća i 
najstarijeg šibenskog kultui 
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SJEDNICA ŽUPANIJSKE SKUPŠTINE

■II ME NM
M Hl«!
Županijska skupština ni

je nadležna u slučaju 
Cettina. Poduzete su 
sve potrebne mjere, odgo

vornost aktera u događaju 
koji ostavlja neugodne po
sljedice za Šibenik i Župani
ju je potvrđena, a svaka 
daljnja rasprava o tome na
nijela bi još štete našoj Župa
niji. S tim je riječima Duje 
Stančić, predsjednik Župa
nijske skupštine obrazložio 
zašto, unatoč legitimno i na 
vrijeme podnesenom zahtje
vu petine vijećnika Skupšti
ne, nije sazvao izvanrednu 
sjednicu na kojoj bi se ra
spravljalo o postupku polici
je i smrti talijanskog turista. 
Nije prihvaćen niti prijedlog 
da se o tome govori u dnev
nom redu Skupštine u srije
du, što je izazvalo negodova
nje iz redova oporbenih vi
jećnika koji su uputili i potpi

sali zahtjev za održavanje 
izvanrednog skupa.

Bojan Sruk (SDP) Stanči- 
ćevo obrazloženje drži nepri
hvatljivim, jer Županijska 
skupština treba biti upozna
ta s učinkovitošću policije u 
provođenju javnog reda i mi
ra. točenja alkohola maloljet
nicima. suzbijanju droge... 
Srukovo pitanje županu Bai- 
ci odnosilo se na njegove op
timistične izjave o socijalno- 
gospodarskim prilikama u 
Gradu i Županiji, pa ga je upi
tao je li dr. Tuđmanu kazao 
da je Županija gospodarski 
na koljenima i iznio mu vla
stito viđenje izlaženja iz te
škoća? — Mi smo. između 
ostaloga, govorili o gospo
darskim prilikama, a HINA je 
vijest krivo interpretirala, 
zbog čega sam i reagirao pri
općenjem — bio je županov 
odgovor. Baica je Srukov na
stup nazvao predizbomom 
kampanjom i zaključio da će 
Grad i Županija i ubuduće 
tražiti pomoć od države, u 
čemu uostalom, već postižu 
rezultate. Antuna Pravdića 
(HSS) zanimali su kriteriji 
prema kojima su općine i 
gradovi u Županiji dobili 6 
milijuna kuna iz državnog 
proračuna, osiguranih reba- 

lansom. Općini Biskupija pri
palo je samo 200 tisuća ku
na, za razliku od Knina i Drni
ša koji su dobili po milijun 
kuna, pa je Pravdić sa skup
štinske govornice zaključio 
da Biskupija nije izgleda, hr
vatska općina, niti je općina 
u sastavu Šibensko-kninske 
županije. Ukupne zahtjeve 
gradova i općina s područja 
županije u Vladi su ocijenili 
nerealnim, jer su iznosili 
122 milijuna kuna. Uistinu, 
to jest pretjerano, pa smo za
htjeve smanjili na 90 miliju
na kuna, a do danas je u žu
paniju stiglo 14 milijuna iz 
dražvnog proračuna, odgo
vorio je Pravdiću Ivo Baica. 
No, Pravdić nije bio zadovo
ljan s odgovorom, jer je, 
ustvrdio je, općini Biskupija 
trebalo doznačiti milijun i 
pol kuna. Tijekom aktualnog 
sata, vijećnike je zanimalo i 

kada će biti utemeljen cen
tar za branitelje (Ivo Maru- 
šić). zatim, prema kojim se 
kriterijima utvrđuju prijedlo
zi za visoka odlikovanja 
Predsjednika RH. te kada će 
početi radovi na rekonstruk
ciji ceste Šibenik-Drniš- 
Knin? U raspravi o dnevnom 
redu, vijećnici su prihvatili 
Program prostornog uređe
nja RH. ali s nizom predlože
nih izmjena i prijedloga. 
Opetovano je iskazano pro
tivljenje svakom pokušaju 
gradnje termoelektrane na 
prostoru Županije, što je Pro
gram predvidio na rogozni- 
čko-primoštenskom područ
ju. U nastavku sjednice razvi
la se i opsežna rasprava o Ini
cijativi za osnivanje općine 
Murter, o čemu je Ivo Maru- 
šić iznio niz argumenata i za
ključio da Murter kao općin
sko središte ima opravdanje 
i budućnost.

Vijećnici HDZ-a i oporbe 
podijelili su se u mišljenjima 
u vezi s osnivanjem još je
dne općine u Županiji. Za ra
zliku od oporbe, koja redom 
smatra da treba biti doslje
dan i podržati murtersku ini
cijativu jednako kao i uteme
ljenje općina Pirovac i Rogo- 
znica. iz redova HDZ-a pron- 

ve se dodatnom usitnjava
nju županijskih teritorijalnih 
jedinica, jer već neke od po
stojećih općina teško preživ
ljavaju. Oporbi se iz HDZ-a 
pridružio jedino Mate Aj- 
duk. Njegovi su razlozi prin
cipijelne naravi, jer kako je 
kazao, svatko, pa tako i Mu- 
rterani, imaju pravo na ta
kav zahtjev, a druga je stvar 
hoće li općina kasnije oprav
dati postojanje. Oporba ina
če, drži, da je potrebno stvo
riti »kritičnu masu« općina 
za koje život i nije dao oprav
danja, i na temelju toga za
tražiti izmjenu Zakona o lo
kalnoj samoupravi.

Dosta je rasprave iza
zvao i prijedlog Komisije za 
izbor i imenovanja o postav
ljanju Zdravka Bobetka, v.d. 
zamjenika načelnika Policij
ske uprave u Šibeniku, na 
mjesto zapovjednika Stože

ra Operativnog centra. Zada
tak je toga tijela djelovanje 
prilikom onečišćenja mora, 
a dosadašnji zapovjednik, 
Goran Grguričin, koji je na
kon smjene s policijske du- 
žnostii u slučaju »Cettina« 
podnio ostavku i na dužnost 
zapovjednika ovoga stože
ra, sam je predložio Bobe
tka. Krunoslava Mazalina i 
Duška Živkovića zanimalo 
je, u povodou ovoga imeno
vanja, mora li na čelu toga 
stožera biti osoba iz policje, 
a posebno su nezadovoljni 
što se nastavlja običaj u Ši
beniku da se na odgovorne 
dužnosti postavljaju osobe 
izvan Šibenika. — Kada se li
kvidirao TEF, doveli smo čo
vjeka iz Splita, sanator 
TLM-a bio je iz Zadra, a sada 
iz Zagreba stižu čelni ljudi 
policije. Kao da smo protek
torat a ne drevni grad — ka
zao je Duško Živković. Zato 
oporbeni vijećnici nisu gla
sovali za ovaj prijedlog, koji 
je prihvaćen glasovima ve
ćinskog HDZ-a. Na kraju sje
dnice. imenovan je i sastav 
Upravnog vijeća »Informativ
nog centra«: Živana Podrug, 
Branko Bubica. Frane Biiić, 
Stjepan Baranović i Đuro Be
ar.

B. PER1ŠA

Snimio: Radovan GOGER

NA SVEČANOSTI U GRADSKOJ VIJEĆNICI 

VISOKA PREDSJEDNIČKA 
ODLIKOVANJA ZASLUŽNIM 

GRAĐANIMA ŽUPANIJE
Izaslanik predsjednika RH, Ivo Baica, 

uručio je u šibenskoj Gradskoj vijećnici 
odlikovanja zaslužnim građanima Ši
bensko-kninske županije. Redom Ante Star- 

čevića, za doprinos održanju i razvitku hr
vatske državotvorne lideje i osnivanju hrvat
ske države odlikovan je Ivo Baica, župan Ši
bensko-kninske županije. Za osobite zaslu
ge u gospodarstvu, Redom Danice hrvatske 
s likom Blaža Lorkovića odlikovan je Miho 
Mioč, a Redom hrvatskog trolista za osobite

zasluge za Republiku Hrvatsku, stečene u 
ratu i izravnoj ratnoj opasnosti odlikovani 
su: Stipe Berak, Nediljko Duić, Rade Ivas, Jo- 
so Mešin i Miro Odak. Odličjima Reda hrvat
skog pletera za osobit doprinos razvitku i 
ugledu Hrvatske te dobrobiti njezinih građa
na odlikovani su Nenad Hemerich, Danko 
Jerković, Mirko Šupuk Čeko, i posmrtno, 
mr. Zvonko Modrušan. Odlikovanima je če
stitao Ivo Baica, a u njihovo ime zahvalio se 
Miho Mioč. B.P.

SMJENA NA KORMILU 
»SLOBODNE PLOVIDBE«: 
JURAGA PODNIO OSTAVKU, 
JOŠKO JURIĆ, v.d.
DIREKTORA! HUM E M
SANIRATI »SLOBODNU«?
U škrtom priopćenju za javnost upućenom u četvrtak 8. 
listopada, predsjednik Nadzornog odbora »Slobodne 
plovidbe« Ivo Baica izvijestio je javnost o prihvaćanju 
ostavke Vitomira Jurage na direktorsko mjesto, te po
stavljanju Ješka Jarića za vršitelja direktorske dužnosti. 
Sto stoji u pozadini svega?

Na sjednici Nadzornog 
odbora održanoj u sri
jedu 7. listopada 
1998. godine prihvaćena je 

ostavka direktora poduzeća 
Vitomira Jurage. Za vršitelja 
dužnosti direktora poduzeća 
imenovan je Joško Jurić, do
sadašnji komercijalni direk
tor. Promjena u vrhu poduze
ća napravljena je između 
ostalog i s ciljem da se pospje
ši i što prije okonča financij
ska konsolidacija poduzeća, 
stoji u priopćenju za javnost 
predsjednika Nadzornog od
bora, »Slobodne plovidbe« 
Ive Baice.

Sve što se zbivalo oko 
»Slobodne plovidbe« javnosti 
je više ili manje poznato. No. 
ono što šibensku javnost zbu
njuje je pitanje na koje niti na 
tiskovnoj konferenciji predsje
dnik Nadzornog odbora nije 
dao decidirani odgovor zašto 
je Vitomir Juraga podnio 
ostavku? Je li na to bio primo
ran zbog dugovanja »Slobo
dne plovidbe« višeg od 55 mi
lijuna dolara, ili je to bio jedan 
od uvjeta Vlade RH kako »Slo

bodna plovidba« ne bi sasvim 
potonula.

— Kako agonija »Slobo
dne plovidbe« traje već duže 
godina, a plan financijske 
konsolidacije je prošao na ko
misiji koju je formirao premi
jer Mateša s ciljem da ona da
de svoje mišljenje o uku
pnom stanju u poduzeću, te 
mjerama koje bi trebaloučini- 
ti u cilju oživljavanja za Šiben- 
sko-kninsku županiju tog vrlo 
bitnog poduzeća, smatram 
da su stvoreni određeni pre
duvjeti na temelju kojih bi se 
mogla donijeti odluka o sana
ciji tog poduzeća, kazao je 
Ivo Baica.

Dodao je k tomu kako se 
ne radi o smjeni gospodina 
Jurage, već o prihvaćanju nje
gove ostavke, kako je to nave
deno u priopćenju, te da je on 
već duže vrijeme »razmišljao 
i premišljao« o podnošenju 
ostavke.

Prema riječima Ive Baice, 
ipak je u svemu presudnu ulo
gu imala Vlada, jer nakon do
nošenja odluke o sanaciji ši
benskih brodara, sugerirano 
je kako ne bi bilo dobro da 

»Slobodnu plovidbu« i dalje 
vodi isti management, na če
lu s Vitomirom Juragom.

— Razlog što je Juraga po
dnio ostavku prije nego što je 
Vlada prihvatila sanaciju po
duzeća, je to kako bi poduze
će potom krenulo u mirnije 
vode, slikovito je kazao Bai
ca.

Prema njegovim riječima, 
sredinom sljedećeg tjedna 
mogla bi biti donesena konač
na odluka o financijskoj kon
solidaciji »Slobodne plovid
be«. Što se tiče informacija o 
tome kako su neki brodovi 
već prešli u ruke stranih finan
cijera, odnosno vjerovnika 
Baica je kazao da je to ipak 
dio poslovne tajne poduzeća 
na čijem čelu je od srijede Jo
ško Jurić. Na novinarsko pita
nje osjeća li krivnju kao pred
sjednik Nadzornog odbora 
zbog zbivanja u »Slobodnoj 
plovidbi« kategorički će reći 
»ne«.

Vrtomir Juraga nije želio 
dati bilo kakvu izjavu glede 
svoje ostavke i razlozima nje
zina podnošenja.
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U HODOČASNIČKOME VLAKU DO SPLITA SA 900 VJERNIKA

ZORINE MASLINOVE GRANČICE
ZA PAPU MIRA
Bilo je to jutro kada se 

Šibenik tiho i dosto
janstveno budio, ju
tro neobično i uzbudljivo, s 

puno čuvstava o velikome, 
povijesnome događaju te 
nedjelje, 4. listopada Anno 
Domini 1998. U prohladnoj 
noći, u svim predjelima gra
da. u kućama i stanovima 
palila su se svjetla. Tisuće 
ljudi je ustajalo pripremajući 
se poći na veliko hodočašće 
Ivanu Pavlu Drugom, Sveto
mu Ocu, Petrovu nasljedni
ku, prvome biskupu Rima, 
papi Woytili. Ovoga puta ne 
u Rim, već blizu, u naš Split i 
Solin. Iz svih župa biskupije, 
njih 73, krenut će 150 auto
busa s više od 11 tisuća vjer
nika zajedno sa svojim žu
pnicima j pastirima. U noći 
njihove je pute svijetlila nji
hova vjera, ispunjavajući im 
srca radošću. Srca u kojima 
su plamtjele baklje štovanja 
i mira. Pošao je i jedan vlak, 
neobičan i dug, sa čak deset 
vagona i dvije lokomotive. 
On će ponijeti tisuću župlja
na iz Ražina, Baldekina, 
Mandaline, ali i Grada i Crni
ce. I sestre milosrdnice s Vi
dika...

Puste ulice u ranome ju
tru odzvanjale su od koraka 
sve većega broja ljudi koji 
su, sa svojim torbama i na- 
prtnjačama hrlili ka željezni- 
čkome kolodvoru. Susretali 
smo dječake, djevojčice, dje
cu s roditeljima, cijele obite
lji. Svi su željeli samo jedno: 
što prije stići na veliko, po
svećeno okupljalište na 
Žnjanu u Splitu i tu u molitvi, 
s Kristom dočekati Papu. Na 
kolodvoru je postajalo živo 
kao za velika putovanja 
usred bijela dana, dok su 
strojovođe, ne manje uzbu
đeni, Jure Ćular i Slavko Mu- 
jan s pomoćnicima Mila-

Pored 150 autobusa s prostora 
biskupije šibenske u Split na su
sret s Ivanom Pavlom Drugim, 
krenuo je i vlak s deset vagona i 
900 vjernika. Svi su sa sobom 
nosili svoje želje Papi. Zora Ka- 
rađole maslinove grančice, se
stre milosrdnice molitve, Vinko 
Skelin svoje stihove

Napisao i snimio: Ješko ČELAR
nom Gulinom i Miroslavom 
Begonjom pripremali svoje 
dvije snažne dizelice. Svi su 
putnici pri sebi već imali put
ne karte, pa se stanična bla
gajna nije ni otvarala. Povrat
na je karta stajala 30 kuna. 
Starijoj ženi. Sibenčanki, s 
maslinovim grančicama u 
ruci, pomogli smo ući u vlak. 
Bila je to 80-godišnja Zora 
Karađole. Prije kraćeg vre
mena susreli smo je na ho
dočašću u Biskupiji kod Kni
na, kada se i ona s tisućama 
drugih došla pokloniti Gospi
nu praliku iz 11. stoljeća u 
crkvi sv. Marije, gdje bijaše 
jedna od kolijevki Hrvata. 
»Hodočastim dugo godina, 
kazala nam je, i to za mene 
nije nikakav napor. Napro
tiv, to je snaga u vjeri. Vidje
la sam Svetoga Oca i prije 
četiri godine. Želim i sada. 
Nosim da blagoslovi granči
ce mira jer je on naš Mir. Po
dario nam je blaženika Ste- 
pinca i moja je sreća velika.«

Vlak je tiho krenuo točno 
u 5.58. Podosta je ljudi staja
lo po hodnicima. Nitko se ni
je bunio što je mjesta prema
lo. Prisjetimo se tada onih 
ratnih godina, kada su broj

Časne sestre Božena i Monika odlaze na svoj drugi susret s Papom

Mama Vesna s kćerkicom i prijateljicom Irenom: radost zbog susre
ta sa Svetim Ocem

ni Šibenčani ovakvim vla
kom odlazili u susjedna mje
sta predahnuti i skloniti se 
od ubojitih srbočetničkih 
granata, da bi se potom 
opet vraćali i da bi im nad 
glavom nanovo zavijala op
ća opasnost... Kako li je sa
da lijepo slobodno putovati 
u svojoj slobodnoj domovi
ni. I to još na susret sa Sve
tim Ocem. Mnogima je bilo 
kao da sanjaju.

to. Izuzetan može biti samo 
živi susret s Papom, što se 
može dogoditi samo je
dnom u životu.

I ugostitelj Nikola Šume- 
ra iz Brodarice sa ženom mi
sli isto. Dugu su večer prove
li u poslu, gotovo i nisu spa
vali, ali na hodočašće odla
ze orni i duhovno pripravni. 
Vlak hvata zalet iz Perkovi- 
ća, gdje su ušle nove skupi-

TEMELJCI
Sretni smo što je sve prošlo kako smo predvidjeli, u 

znaku vjere i duhovne obnove što smo počeli još od bla
gdana Velike Gospe, a prema naputcima iz pisma Hr
vatske biskupske konferencije u vezi s dočekom Sve
tog Oca, kazao nam je don Stipe Perkov, jedan od orga
nizatora hodočašća i predsjednik Odbora za obilježava
nje 700. obljetnice Šibenske biskupije. Sve tehničke 
pripreme pak obavio je don Lazar Cibaiič sa svojim sto
žerom, kao glavni koordinator s Odborom za doček Pa
pe u Splitu. Značajno je i to daje Sveti Otac među osta
lim blagoslovio i tri temeljna kamena za nove crkve u 
ratom stradalome području skradinskoga zaleđa, koje 
je u Split donio župnik fra Petar Klarić sa stotinu svojih 
župljana junačkih Dubravica i Rupa, mjesta poznatih iz 
Domovinskog rata.

U jednom od odjeljaka ne, i penje se prema Primor-

Skupina Šibenčana i Vinko Skelin iz Perkovića pri dolasku u Split

trećega vagona smjestilo se 
deset časnih sestara milosr
dnica iz samostana na Krva
vicama. Sestre Božena i Mo
nika su u skrušenoj molitvi, 
ali odazivaju se na naše pita
nje kako su se pripremile za 
veliko misno slavlje i susret 
sa Svetim Ocem. »Idemo k 
Papi s Bogom i vjerom, reko
še. Posljednjih deset dana 
provodile smo u molitvi kru
nice, a zapravo se priprema
mo i mnogo duže, čak tri go
dine iščekivanja ulaska u tre
će tisućljeće kršćanstva. Biti 
u doticaju sa Svetim Ocem, 
Petrovim nasljednikom, neo
pisiv je doživljaj i za nas i za 
službu koju obnašamo.«

U vagonu nam je stalno 
na usluzi kondukter Ante. U 
službi je, ali kao da je i sam 
hodočasnik. S njim su žena 
Vesna sa sinom Draženom i 
prijateljicom Irenom. Kraj 
njih je i ing. Miljenko Dero- 
nja, koji kaže kako mu nika
kve nevolje putovanja ne 
mogu nauditi kada znade da 
se ide moliti i pokloniti po
glavaru naše vjere koji je toli
ko učinio za Hrvate i njihovu 
domovinu. Mnogi će. kaže, 
ovaj povijesni događaj prati
ti preko televizije, ali - to nije

skome Docu. Zora se tek na
zire. Magla se u kotlinama 
razvukla kao neka fina bijela 
paučina. Gledamo prizor sa 
župnikom don Tomislavom 
Puljićem iz župe sv. Josipa u 
Ražinama. Poveo je čak 
450 svojih župljana, od oko 
3000 koliko ih u župi ima. 
»Imamo dosta mladeži i dje
ce, kazuje nam žustri žu
pnik. Mladi hoće k Papi, a to 
znači k Isusu Kristu. Pozor
nost nam je privukao kršan 
čovjek u šibenskoj narodnoj 
nošnji. To je 63-godišnji Vin
ko Skelin, »poseban vjer
nik«, kako reče, jer se u nje
govoj kući svake večeri moli 
krunica. S Papom ide doži
vjeti blagoslov Božji, od nje
gova namjesnika, vidjeti ga i 
slušati. I to do kraja života 
pamtiti. Vinko je i narodni sti- 
hotvorac, pa će nam pri dola
sku u već sunčani Split izre
ći i ovaj stih: »Ja bih možda 
Boga sagrišija kada ne bi Pa
pu spomenija. Koji prvi pri
zna je Hrvate i iz ropstva 
izbavi nas brate...«. Velika 
povorka ljudi s kolodvora 
krenula je potom sa svojim 
voditeljima put Žnjana, k toli
ko iščekivanome cilju: na ve
liki susret sa Svetim Ocem 
Ivanom Pavlom Drugim.
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SLOVACI NE ŽELE SAMO LJETOVATI U HRVATSKOJ: VODICE BILE DOMAĆINOM SKUPA SAVEZA LIVNICA I 
KOVAČNICA SLOVAČKE

SUSRET ZA DAUNJU POSLOVNU SURADNJU

M. Galić

Prošlog su se petka u Vo
dicama okupili članovi 
Saveza livnica i kovač- 
nica iz Slovačke s predstavni

cima tvrtki iste ili slične proi
zvodnje na području Šiben- 
sko-kninske županije, te iz su
sjedne Bosne i Hercegovine. 
Uz tridesetak slovačkih meta
laca, koji su se tom prilikom 
predstavili, s domaćeg po
dručja nazočni su bili pred
stavnici Remontnog brodo
gradilišta Šibenik. TLM-a i VI- 
KOM-Montinga, dok se na 
skupu nisu pojavili predstav
nici Tvornice vijaka iz Knina.

Vladimir Balint, predsje
dnik Saveza livnica i kovačni- 
ca Slovačke naglasio je tom 

prilikom da je cilj dolaska u 
Hrvatsku slovačkih metalur
ga uspostavljanje poslovne 
suradnje.

- Slovacima je malo po
znato stanje u hrvatskom go
spodarstvu, kazao je tom pri
likom Balint, ali osim što su 
Slovaci zainteresirani za dola
zak na ljetovanje, mogućno
sti za uspostavu gospodar
ske suradnje i te kako ima, 
dodao je.

Goste iz Slovačke p sta
nju u gospodarstvu Šiben- 
sko-kninske županije kratko 
je izvijestio tajnik HGK-a, 
ispostava Šibenik Zdenko 
Zjačić. Pritom je naglasio ka
ko potencijalni partneri slova
čkim metalurzima mogu biti

Sa šibenskog područja, slovačkim lje
vačima partneri mogu biti Remontno 
brodogradilište, TLM i kninski TVIK. 
Priliku u mogućim poslovima sa Slo
vačkom ima posebno Tvornica alumi
nija Lozovac, jer je ogledni primjer 
kako se može proizvoditi i uspjeti na 
tržištu aluminijskih odljevaka, ali mu 
nedostaju obrtna sredstva

Sa skupa ljevača

Šibensko remontno brodo
gradilište, TLM, te kninski 
TVIK.

Predsjednik Udruge ljeva
ča Hrvatske, Mile Galić, u 
kratkoj izjavi za naš je list ista
knuo:

- Susret i razgovor sa slo
vačkim predstavnicima ljeva
onica i kovačnica prema mo

mu sudu su uspješni. Teško 
je odmah govoriti o tomu je li 
postignuta poslovna surad
nja. Vrlo je značajno da smo 
se našli za istim stolom, jer 
postoji obostrani interes. Hr
vatska svoj interes ima glede 
uvoza sirovina iz Slovačke i 
to sivog sirovog željeza, alu
minijskih blokova i koksa. Hr

vatska je sa svojim radijatori
ma i željeznim armaturama 
već prisutna na zapadnom tr
žištu, ali širenje tržišta je uvi
jek potrebno, istaknuo je Ga
lić.

U Hrvatskoj je oko 40 lje
vaonica među kojima je naj
poznatija MIV Varaždin, pri
vatna radionica i jedna od 

najvećih u Hrvatskoj, a isklju
čivo izrađuje armature. Me
đu poznatijim ljevaonicama 
su »Lipovica« iz Popovače, 
»Plamen-internacional« iz Po
žege, te ljevaonica »Cimos— 
ROČ« koja se nalazi u sasta
vu koncerna »Cimos« i izvozi 
kompletan asortiman odlje
vaka za kuće »Citroen«, 
BMW, te dijelom i za »Merce
des«.

TAL — na državnu 
razinu?

Prema riječima Mile GalL 
ća u području proizvodnje i 
izvoza odljevaka svoju priliku 
ima i jedno od 14 društava 
holdinga TLM-a, TAL—Lozo
vac.

— Koliko mi je poznato za
poslene su tri prese koje ra
de punim kapacitetom u tri 
smjene. Mislim da bi to pita
nje trebalo podići na višu dr
žavnu razinu. Ne bez razloga, 
jer TAL je tipičan primjer ka
ko se može proizvoditi i 
uspjeti na tržištu aluminij
skih odljevaka. ali mu nedo
staju obrtna sredstva. 0 to
mu ćemo svakako razgovara
ti i na našem udruženju ljeva
ča, istaknuo je Galić.

Zanimljivo je istaknuti ka
drovske probleme vezane uz 
ljevaonice i kovačnice u Hr
vatskoj, a to je podatak koji 
nam je iznio Galić da je zad
nji kvalificirani ljevač u Hrvat
skoj izišao iz škole prije 34 
godine. Postavit će i pitanje 
zašto nitko neće u ta zanima
nja, premda su plaće u izno
su od 700 maraka za naše 
prilike relativno dobre. Da
nas se na ta radna mjesta pri
maju radnici drugih zanima
nja, a onda kroz tečajeve i 
praksu stiču znanja i iskustva 
u tom dijelu metalurške proi
zvodnje.

Koliko će susret u Vodica
ma između slovačkih meta
lurga, te domaćina u Hrvat
skoj uroditi plodom tek će
mo vidjeti. Na poslovnim lju
dima je da odrade svoj po
sao.

K. RUDAN

PRIMOŠTEN OPĆINSKO TURISTIČKO VIJEĆE O LOŠIM UČINCIMA MINULE 
TURISTIČKE SEZONE NA SVOME PODRUČJU

Snimio: Vilson POL/Ć

AUTOKAMP JEDINA

Rezultati ovogodišnje tu
rističke sezone bili su 
predmetom žučne ra
sprave članova Turističkog 

vijeća općine Primošten na
kon prikupljenih podataka, 
koji na porazan način govore 
o sezoni 98 Tako je prema 
evidenciji TZ. u prvih devet 
mjeseci ostvareno oko 171 
tisuća noćenja ili oko 20 po
sto manje nego lani, što i u fi
nancijskom rezultatu, umje

sto predviđenih milijun i 260 
tisuća iznosi nešto više od 
885 tisuća kuna, rekao je Pa
ško Nižić, direktor primošten- 
skog Turističkog ureda.

Razlozi ovakovm padu 
broja noćenja, prema Nižiću. 
nisu u uvođenju PDV-a. doga
đanjima na Kosovu i Svjet
skom nogometnom prven
stvu. već u odnosu hotelske 
kuće »Primošten d.d.« pre
ma privatnom smještaju. Evi

dentno je kako se već lani po
čelo špekulirati s informaci
jom kako će agencija privat
nog smještaja ove hotelske 
kuće ići u najam, pa se stoga 
kreveti iznajmljivača soba i 
apartmana nisu niti prodava
li, zaključili su članovi Vijeća.

Odgovornost za ovogodiš
nje porazne rezultate trebali 
bi preuzeti na sebe voditelji 
prodaje hotelske kuće, ali je 
sigurno kako će se ipak sve

SVIJETLA TOČKA
Primošten bilježi najveći pad broja 
noćenja na šibenskoj rivijeri u odno
su na lanjske rezultate - cak dvade
set posto. Turističko vijeće općine za 
porazne rezultate okrivljuje hotel
sku kuću »Primošten« d.d., čija 
agencija privatnog smještaja ove 
godine uopće nije prodavala kreve
te privatnih iznajmljivača soba i 
apartmana
zataškati kao što se to činilo i 
do sada, jer je tijekom prote
klih mjeseci došlo do promje
na na čelu prodaje i u organi
zaciji službe.

S obzirom na to da je u 
ovogodišnju pripremu turisti
čke sezone potrošeno više 
od 540 tisuća kuna, umjesto 

360 tisuća predviđenih za 
ovu godinu, TZ traži i da Opći
na sudjeluje u dijelu troško
va, koji su učinjeni na njen za
htjev, te da se iznos od 30 po
sto predviđen kao proračun
ski dio na taj način prebije.

Unatoč poraznih brojki, 
ipak u čitavoj turističkoj sezo

ni ima i jedna svijetla točka, 
a to je Autocamp, koji je 
ostvario za 30 psoto više no
ćenja nego lani i tako u naj
skorije vrijeme najavio povra
tak na brojke prije 1990.

O turističkoj sezoni u žu
paniji govorio je i Šime Vla- 
šić, direktor Županijskog TV, 
koji je rekao kako »su primo- 
štenske brojke tragične i ka
ko je najveći pad broja noće
nja u županiji zabilježen upra
vo u Primoštenu. Istakao je 
kako »treba protestirati kod 
nadležnih ministarstava pro
tiv ovakvog oporezivanja, po
sebno za privatni smještaj.«

Članovi T urističkog vijeća 
izrazili su nezadovoljstvo ra
dom županijskih inspekcij
skih službi, te neažumošću 
Ureda za turizam, koji na pri- 
moštenskom području u 
ovoj godini nije radio na kate
gorizaciji objekata, lako je Pri
mošten u početku kategori
zacije bio prvi, s tim postom 
se stalo, a vrijeme prolazi. To 
ne ide u prilog niti iznajmljiva
čima, niti hrvatskom turi
zmu, naglašeno je na Vijeću.

S. PANCIROV
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NAZIRE U SE KRAJ DUGOGODIŠNJIM KOMUNALNIM PROBLEMIMA U ULICI PUT VIDA?

uum, vodovod i m mu
li MH

P
ut Vida pa i cijelo gradsko 
naselje Smričnjak kojem 
ta ulica pripada jedna je 
od najrazvikanijih gradskih ko

munalnih tema — prije svega, 
zahvaljujući upornosti i stalnom 
glasnom negodovanju nema
log broja stanovnika tog naselja 
jer im se do danas nisu riješili 

osnovni komunalni problemi: 
kanalizacija, vodovodna mreža i 
ulična rasvjeta. Pitanje rješava
nja komunalne infrastrukture u 
Ulici Put Vida bilo je uostalom 
postavljeno i na posljednjoj sje
dnici Gradskog vijeća.

Konačno su, nakon dugogo
dišnjeg urgiranja samih građa

na Smričnjaka, polovicom svib
nja ove godine započeti radovi 
u spomenutoj ulici na postavlja
nju komunalne infrastrukture 
ali samo za prvih četiristo meta
ra. U planu je postavljanje kana
lizacije, javne rasvjete i nove vo
dovodne mreže jer je do sada pi
tka voda u domove tog grad
skog područja dolazila »zahva
ljujući« divljoj mreži vodovo
dnih cijevi koju su stanovnici sa
mi napravili. Vrijednost te inve
sticije je milijun i dvjesta tisuća 
kuna. Riječ je o proračunskim 
sredstvima. U gradskoj upravi 
ističu kako je upravo nedosta
tak proračunskog novca razlog 
zbog kojeg se nije išlo na rješa
vanje komunalnih problema na 
cijeloj dužini Ulice Put Vida.

Međutim, početak radova 
na toj gradskoj ulici zapravo je 
samo načeo rješavanje jedne 
od možda najvećih crnih komu

nalnih točaka grada Šibenika. 
Osim Puta Vida, predio Smrič
njaka ima još dvije ulice u koji
ma bi hitno trebalo napraviti isti 
građevinski zahvat. Napomeni
mo da je cijelo to područje, ne- 
urbanog izgleda, noću ostaje u 
mraku jer nema rasvjete a, eto, 
uza sve to nalazi se na samome 
ulazu u grad. Nimalo reprezenta
tivno. Naravno, neriješeni komu
nalni problemi za oko dvjesta 
obiteljskih kuća u tom djelu Ši
benika nisu od jučer. U razgovo
ru sa stanovnicima Smričnjaka 
zajedno se podsjećamo da su 
oni svoj problem u bivšem su
stavu pokušali riješiti samodo- 
prinosom. Novac je, kažu, oti
šao negdje drugdje. Proteklih 
su godina redovito razgovarali s 
predstavnicima gradske uprave 
tražeći da se za rješavanje ko
munalnih problema Smričnjaka 
svake godine izdvoje određena

Postavljanje cijele komunalne infra
strukture prvih četiristo metara u Uli
ci Put Vida tek je početak rješavanja 
komunalnih problema cijelog grad
skog naselja Smričnjak kojem Put Vi
da pripada
sredstva. — Tek se, eto, sada za
počelo s radovima na ovih 400 
metara u Ulici Put Vida. Ali, ne 
možemo biti zadovoljni s ovim 
već jedino s utvrđenim komplet
nim planom uređenja Smričnja- 
ka. Pa, mi nismo gradsko nase
lje. Ako se javna rasvjeta, na pri
mjer, može postavljati u nekim 
prigradskim mjestima, onda se 
još prije trebalo početi raditi i ov
dje - kaže Tomislav Klarić, jedan 
od stanovnika Smričnjaka.

Radovi na prvih četiristo me
tara u Ulici Put Vida trebali bi bi
ti dovršeni polovicom sljedećeg 
mjeseca. Time će se. kako sa
znajemo. riješiti kanalizacija za 
manji broj kuća. O mogućem na
stavku radova, kažu nam u grad
skoj upravi, tek će se raspravlja
ti. Činjenica je, napominje Živko 
Bujaš, voditelj odjela za stambe

no-komunalnu djelatnost grada 
Šibenika, da osim Ulice Puta Vi
da ima barem još dvadesetak ta
kvih i sličnih komunalnih crnih 
točaka grada. Primjerice ulica 
koju popularno nazivamo »Put 
Gimnazije« traži potpunu rekon
strukciju jer je riječ o jednoj va
žnoj gradskoj prometnici. Re
dom se može nizati: Dubrova
čka ulica u Rokićima koja ima 
samo djelomično riješenu kana
lizaciju, parkirališni prostor kod 
crkve svete Nediljice, dovršenje 
Tehnološke ceste, te uređenje 
pločnika od Kronjinog magazi
na od Veterinarske stanice. Me
đutim, rješavanje komunalnih 
problema u Ulici Put Vida ali i ci
jelog Smričnjaka izdiže se od 
svega navedenog jer taj pro
blem pogađa gotov cijelo jedno 
gradsko naselje.

S. GRUBIĆ

ŽUPANIJSKA GOSPODARSKA KOMORA ZAUZELA SE ZA PROMICANJE 
ZAMISLI 0 IZGRADNJI TEHNONAUTIČKOG CENTRA NA KULINAMA 

DOBITAK ZA TURISTIČKU VRIJEDNOST
Županijska gospodarska komora zatražit 
će od Gradskog i Županijskog poglavar
stva pokretanje zahtjeva Vladi i Ministar
stvu obrane za rješavanje vlasničkih 
odnosa na Kulinama, gdje se predviđa 
izgradnja marine za prihvat motornih ja
hti od 20 do 50 metara dužine, jedinstve
ne na Jadranu. Istodobno, počet će i traže
nje investitora, jer se šibenski »Remont« 
odakle je zamisao potekla još 1993., ne 
može upustiti u takvo ulaganje

Gospodarsko vijeće šiben
ske Županijske gospodarske ko
more u novom sazivu zauzelo 
se za staru ideju Remontnog 
brodogradilišta Šibenik prema 
kojoj bi se na poluotoku Kutina 
u Mandalini izgradio Tehnonau- 
tički kamp. Idejni projekt postoji 
od 1993. godine a sada bi pod 
okriljem institucije kakva je Hr
vatska gospodarska, komora, 
odnosno šibenska Županijska 
komora, ta ideja trebala zaživje
ti, kazao je to novinarima Zden- 
ko Zjačić, poslovni tajnik komo
re izvješćujući na press-konfe- 
renciji. održanoj proteklog utor
ka, o posljednjim aktivnostima 
Gospodarskog vijeća.

On se pozvao na svojedob
no izrečenu poruku premijera 
Vlade RH, Zlatka Mateše da će 
država pomoći Šibeniku ukoliko 
bude kvalitetnih programa. Pre
ma Zjačićevim riječima ideja o 
izgradnji tehnonautičkog kam
pa Mandalina mogla bi biti ta
kav jedan program. Taj kamp, 
odnosno marina, predviđena je 
za prihvat i servis velikih jahti 
od 20. pa čak i do pedeset meta
ra dužine. Zjačić napominje da 
duž Jadrana slične marine za sa
da nema, a rijetke su i u susje
dnoj Italiji. Prostor Kutina ima 
svu potrebnu infrastrukturu, a 
tu je i blizina šibenskog Remont
nog brodogradilišta opremlje-

ŠIBENIKA
nog za servis takvih »mega-ja- 
hti«. Osim toga, s aktiviranjem 
skladišta goriva u uvali Duboka, 
dobilo bi se potrebno mjesto za 
opskrbu gorivom velikih jahti. 
Ukoliko bi se takva marina izgra
dila Šibenik bi dodatno dobio 
na turističkoj vrijednosti Kada 
je 1993. godine izrađen idejni 
projekt marine u Mandalini. u ta
dašnjim strukturama vlasti 
osim prihvaćanja ideja, nije bilo 
nikakve inicijative za njenom re
alizacijom.

Naime, već na samom poče
tku pokušaja realiziranja takvog 
projekta nailazi se na problem 
među kojima je, možda, najveći 
taj da je prostor Kulina u vlasniš
tvu Ministarstva obrane. Zbog 
toga će, kako je odlučeno na Go
spodarskom vijeću, šibenska 
Županijska komora zatražiti od 
Gradskog i Županijskog pogla
varstva pokretanje zahtjeva Vla
di i Ministarstvu obrane za rješa
vanje pitanja vlasništva nad tim 
prostorom ili za dobivanje kon
cesije. Osim toga, od gradskih i 
županijskih ureda za prostorno 
planiranje trebalo bi dobiti na

čelnu suglasnost da prostor Ku
lina bude namijenjen za izgrad
nju takve marine. To je potreb
no, dodaje Zjačić. jer za sada ne
mamo urbanistički plan. Isto
dobno s rješavanjem spomenu
tih problema započelo bi se s 
traženjem investitora jer inicija
tor ideje o tehnonautičkom 
kampu Manadalina, Remontno 
brodogradilište — Šibenik ne 
može krenuti u takvu investici
ju.

Nakon nekoliko bezuspješ
nih pokušaja HTP-a Solaris da 
se krediti za pripremu sezone, 
čije rate ovih dana dospijevaju 
na naplatu, podvedu pod kredi
te za ratom oštećena područja, 
ta je hotelska kuća uputila za

molbu šibenskoj Županijskoj ko
mori da posredstvom te institu
cije, HBOR uvaži taj zahtjev. Po
sredstvom gospodarske komo
re, HTP Solaris pokušat će se u 
Ministarstvu turizma i Vladi RH 
izboriti za: pronalaženje rješe
nja za smještaj oko 400 progna
nika i izbjeglica koji još uvijek 
borave u Šolarisovu hotelu »An
drija«.

Na Gospodarskom vijeću ši
benske Županijske komore 
odlučeno je da se Slaven Tudić, 
vlasnik Elektroradionice Tudić, 
kandidira za izbor menadžera 
godine koji provodi časopis 
CROMA i to u kategoriji malih 
poduzeća. U kategoriji srednjih 
poduzeća kandidirali su Mirka 

Čalu. predsjednika Uprave Vino- 
ploda — Vinarije Šibenik, a u ka
tegoriji velikih poduzeća kandi
diran je Ivo Šinko, direktor Ja
dranske banke — Šibenik.

Iz šibenske Gospodarske ko
more najavljuju skori odlazak 
svoje delegacije u posjet Gospo
darskoj komori Ribnik u Poljs
koj. s kojom šibenska komora 
ostvaruje dobru suradnju. U de
legaciji će uglavnom biti pred
stavnici šibenskih turističkih 
agencija. Isto tako, u planu je, ti
jekom narednih mjesec dana, i 
uzvratni posjet štajerskoj gospo
darskoj komori s kojom šiben
ska Gospodarska komora sura
đuje već pet godina.

Suzana GRUBIĆ

Zasad je iskorišten tek manji dio rasadnika na Biocima Snimio: Radovan GOGER

KREĆE OBNOVA RASADNIKA NA BIOCIMA

HBOR-ovim M DO NOVIH SADNICA
K

rajem ovog mjeseca za
počet će obnova rasadni
ka na Biocima koji je u 
posjedu šibenskog komunal

nog poduzeća »Zelenilo«. Tije
kom ratnih godina staklenik i 
zgrada bili su prilično oštećeni 
tako da. za sada, »Zelenilo« kori
sti tek mali dio mogućnosti 
svog rasadnika.

Za ovaj projekt to je komu
nalno poduzeće dobilo kredit 
za obnovu ratom oštećenih po- 
dručja od HBOR-a u vrijednosti 
od 320 tisuća kuna, lako je šte
ta na rasadniku, svojedobno 
procijenjena na nešto veći nov
čani iznos, u upravi »Zelenila« 
navode da će vrijednost obno
ve biti u skladu s visinom zaj
ma.

»Uspjet ćemo obnoviti go
spodarsku zgradu kako bi se tu 
moglo prodavati bilje uzgojeno 
u rasadniku. Staklenik će imati 
oko 200 četvornih metara i slu
žit će kao klijalište bilja. Obno
vit ćemo i svih pet tisuća četvor
nih metara zemlje kako bi sva 
mogla biti iskorištena - kaže Zo
ran Šimac direktor šibenskog 
»Zelenila«.

Cilj je da se na rasadniku 
uzgaja sve vrste bilja koje trenu
tačno krase gradske zelene po
vršine. Izuzetak su samo one 
vrste koje ionako nije moguće 
uzgajati u ovom podneblju. Na
kon obnove rasadnika građani 
će moći ne samo kupiti sadnice 
već, dobiti i stručni savjet o 
uzgoju bilja. Plan je da se posa

de i sadnice određenih vrsta 
stabala koje bi tek za desetak 
godina bile spremne za presađi
vanje.

Ovih je dana šibensko »Zele
nilo« ponudilo gradskoj upravi 
program uređenja triju prilaza 
gradu onome na Ražinama, za
tim u Njivicama i na Meteriza- 
ma. Zamisao je da se raspoloži
ve površine ozelene te da se za
sade drvoredi. U dogovoru s 
gradskom Upravom, koja finan
cira radnike zaposlene na ure
đenju i održavanju zelenih povr
šina grada, od sljedećih godina 
bi se trebao proširiti opseg odr
žavanja zelenih površina na 
gradske četvrti Vidici, Krvavice 
i Baldekin, kažu u šibenskom 
»Zelenilu«. S.G.
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SMIJENJENA RAVNATELJICA 
NACIONALNOG PARKA KRKA 
GORANA DEUAC-STIPANIČEV
Gorana DeljacStipa- 

ničev, ravnateljica 
NP 'Krka- od petka 
više nije na toj dužnosti, a ka

ko se saznalo na konferenci
ji za novinare koju je sazva
la tim povodom, v d ravnate
lja NP »Krka« je Drago Mar- 
guš, dosadašnji stručni sa
vjetnik u toj ustanovi On me
đutim, nije bio nazočan .na 
razgovoru s novinarima.

Kako je istaknula Gora
na Deljac-Stipaničev tiskov
nu konferenciju nije sazvala 
zbog samog razrješavanja s 
dosadašnje dužnosti, već 
zbog načina na koji je Vlada 
RH to uradila Naime, o ta 
me je doznala iz dnevnog ti 
ska u petak, što najbolje go
vori o metodama HDZ-a i 
Vlade, koji svoje ljude prvo 
upotrijebe, a zatim ih bez 
obrazloženja odbace kao 
staru krpu — izjavila je, i do
dala da nakon ovoga čina vi
še ne može biti niti članom 
HDZ-a u kojemu je od prvih 
dana. Prema njenim riječi
ma smjenjivanje s dužnosti 
ravnatelja NP -Krka« kruna 
je zakulisnih igara koje su či
tavo vrijeme otkako je na če
lu parka protiv nje vodili 
pripadnici tzv -drniške stru
je-, a od početka mandata i 
aktualni župan. Ivo Baica. — 
Umjesto da se brinu o tome

DVODNEVNI SUSRET NJEMAČKIH I ŽUPANIJSKIH 
GOSPODARSTVENIKA ODRŽAN U ŠIBENIKU

MALI ODAZIV 
ŠIBENSKIH

PODUZETNIKA
Na inicijativu i uz financijsku potpo
ru Ministarstva gospodarstva Nje
mačke, Šibenik i njegovu županiju 
posjetili su predstavnici njemačkih 
tvrtki zainteresiranih za suradnju sa 
hrvatskim firmama s ovog područ
ja. Od tridesetak prijavljenih šiben
skih gospodarstvenika, na ovaj se 
susret odazvalo tek njih petnaestak

Šibenik očito i nadalje bo
luje od starih navika, što 
je na tiskovnoj konferen
ciji održanoj jučer u povodu su

sreta njemačkih i domaćih go
spodarstvenika, naglasio taj
nik HGK Sibenskokninske žu
panije, Zdenko ZjaČić, Zašto 
su za posjet i poslovne razgo
vore Nijemci izabrali upravo Ši
benik i Vukovar, Hedvvig Thie- 
le predstavnica Ministarstva 
gospodarstva Njemačke je ka
zala:

- Razlog tomu je Što i nje
mački i hrvatski poduzetnici, a 
pogotovu s područja koja su u 
vašem ratu stradala, mogu na
ći i ostvariti zajednički interes. 
Nas toliko ne zanimaju velika 
poduzeća, već smo više zainte
resirani za uspostavu suradnje 
među malim i srednjim podu
zetnicima. Teško je u ovom tre

kako će obnoviti gospodar
stvo, oni su čitav svoj politi
čki rad uperili da me sruše 
Na kraju — istaknula je Go
rana Deljac-Stipaničev, na
vodeći da ima pouzdane in
formacije iz vlastitih izvora 
— drniški lobby čak se povu
kao iz zaplotnjaštva, i napa 
slijetku je to sam proveo Ivo 
Baica. nakon što nisu prona 
đeni financijski prekršaji u 
poslovanju parka. Sve je to 
obavljeno u najstrožoj tajna 
sti i hitnosti, čak pod prijet 
njom otkaza u Državnoj 
upravi za zaštitu kulturne i 
prirodne baštine ukoliko mi 
netko dostavi te informaci
je. Hitnost i tajnost najbolji 
su dokaz da valjanih argu
menata za moju smjenu ne
ma, ili da su neistiniti - kaza
la je Gorana Deljac-Stipani
čev, navodeći kao razlog 
svoga razrješenja s čelne pa 
zicije NP -Krka«, neprijepor
nu činjenicu da je park, na
kon konsolidacije i nesumnji
vih poslovnih uspjeha za ka 
je je ona zaslužna od 1992. 
pravi zlatni rudnik novca ka 
jim će, u krajnjoj lagodnosti 
i bez truda, upravljati novi 
ravnatelj. Tko će to biti — ne 
zna, ali pretpostavlja da od 
trenutka njene smjene na
staje prava jagma za sada 
udobnu fotelju.

B. PERIŠA

nutku kazati da li će, tko i kada 
uspostaviti poslovnu suradnju, 
ali svakako ovi su susreti kori
sni.

Stjepan Stipe Staničić, sa
vjetnik u veleposlanstvu Nje
mačke istaknuo je da je krajnji 
cilj ovog posjeta hrvatskoj i nje
zinim regijama stvaranje zaje
dničkih poduzeća. Njihov inte
res je da dođu na hrvatsko trži
šte s njemačkim proizvodima 
ili poluproizvodima ali isto ta
ko da i na njemačkom tržištu 
bude zastupljeno više hrvat
skih proizvoda. Susretu, a po
tom i u pojedinačnim poslov
nim razgovorima, najbrojniji 
su bili poduzetnici iz oblasati 
građevinarstva i poljoprivrede, 
potom tekstilne industrije, stro- 
jogradnje, proizvođači poljopri
vrednih strojeva i opreme.

K.R.

Snimio: Vilson POUĆ

POGLAVARSTVO ROGOZNICE O TURISTIČKOJ ZAJEDNICI OPĆINE 

NUUR KUM I ZiniEIM UKINU
Rogozničko Poglavar

stvo konačno se poza
bavilo radom Turisti
čke zajednice općine Rogo- 

znica te ocijenilo kako je ta in
stitucija primjer nerada, zaobi
laženja zakonskih propisa, a 
njezino djelovanje je sntipro- 
midžbeno u prvom redu zbog 
lažirane lutrije na »Rogozni- 
čkoj ribarskoj noći« kada je 
prevareno i oštećeno nekoli
ko tisuća ljudi. Sjednice Turi
stičkog vijeća se rijetko sazi
vaju, a kad se i sazovu ne mo
gu se održati zbog nedosta
tka kvoruma, jer većina vijeć
nika odbija sudjelovati u nje
govom radu. S takvim proble
mima Turistička zajednica su
sreće se gotovo od samog 
utemeljenja prije godinu i pol

PRIMOSTEN MOBILIZIRAN NA SPAŠAVANJU DOMICILNE HOTELSKE KUĆE 

ran Min momu mm u.<
Podatak iznesen na ovo

tjednoj sjednici Turisti
čkog vijeća o 58 tisuća 
noćenja manjka u privatnom 

smještaju u odnosu na pro
šlu godinu i 17 tisuća u hotel
skom smještaju govori o izni
mno lošoj primoštenskoj turi
stičkoj žetvi, a glavni, neime
novani krivac je svakako »Pri- 
mošten« d.d. zbog objektiv
nih (prognanici u Marinoj Lu
čici), ali i subjektivnih slabo
sti (hotel »Raduča« van pogo
na, i dotrajali smještajni kapa
citeti hotela Zora—Slava. I 
uzrok »bolesti« pada noćenja 
u privatnom smještaju je de
tektiran. Naime, Turist biro 
»Primoštena« d.d. do ove go
dine vršio je agencijske poslo
ve za privatne sobe i apartma

GRAD ŠIBENIK - VLASNIK I JEDINI DIONIČAR
NEKADAŠNJE TVORNICESKUPŠTINA TEF-a

Gradonačelnik Šibenika Franko Čeko od utorka 
novi je predsjednik Skupštine TEF-a d.d., a Ni
kola Rak, dogradonačelnik Šibenika, njegov je 
zamjenik. Rak je član i novog Nadzornog odbora, koji 

čine Ivica Poljičak, Miho Mioč, Ivan Novačić, pomoć
nik ministra financija za gospodarstvo i Vladimir Kram- 
berger, pomoćnik ministra gospodarstva. To je odluče
no na Skupštini TEF-a, koja je izborom novih tijela i for
malno potvrdila prethodni ugovor Vlade RH i Grada Ši
benika, prema kojemu Grad postaje jedinim vlasni
kom i dioničarom TEF-a.

Kako se navodi u priopćenju iz Ureda gradonačelni
ka. Franko Čeko na Skupštini je opunomoćio Poglavar
stvo kao zastupnika Skupštine društva, u kojemu je da
nas zaposleno još 33 djelatnika na određeno vrijeme, 
a plaća ih Ministarstvo gospodarstva. U protekloj godi
ni TEF je radio na »socijalnom« dijelu programa i zbri
njavanju djelatnika, u skladu s Odlukama Vlade — pri
općeno je iz Ureda gradonačelnika.

B.P.

Neslavna slika prati rogožnjansku TZ još od osnutka, prije 
godinu i pol, a Poglavarstvo opčine, kao suosnivač, poza* 

avilo se njenim problemima tek ovih dana

dana, a Poglavarstvo je kao 
osnivač reagiralo tek na svo
joj zadnjoj sjednici. Prema po
dacima iz Turističkog društva 
na rogozničkom području do 
kraja kolovoza ostvarena je 
51 tisuća noćenja, s tim što 
je, prema procjeni mjerodav
nih zbog velikog broja vikend 
objekata bilo više od 30 tisu
ća neprijavljenih noćenja. Ka
da se još broje rujan i listo
pad, u kojemu su previđene i 
dvije velike regate, brojka bi 
se mogla popeti do 100 tisu
ća noćenja. Sve to ukazuje ka
ko se TZ uz dobru suradnju s 

- MIC CLUB«?
ne. Zašto to nije radio i ove 
godine ostalo je nejasno.

Zbog ovih podataka razu
mljivo je aktivno uključivanje 
primoštenskih općinskih i po
litičkih struktura u sudbinu 
hotelske kuće »Primošten« 
d d Potporu Općinskog vije
ća i Poglavarstva, kao i Općin
skog odbora HDZ dobilo je pi
smo namjere Nautic cluba 
Primošten u vlasništvu Primo- 
štenca Gorana Prgina, o kup
nji većinskog paketa dionica 
poduzeća »Primoštena« d.d. 
U zaključcima Poglavarstva 

općinskim vlastima za iduću 
sezonu treba pripremiti bolje 
i temeljitije. Bilo bi tragično 
da i iduće godine turiste doče
kuju prljave i neuređene pla
že, zapuštene ulice bez javne 
rasvjete, a neki predjeli (po
put Crljine) bili su čitavo ljeto 
bez vodd. Za ovogodišnju turi
stičku sezonu nije bio tiskan 
nikakav promidžbeni materi
jal. a često na prodajnim mje
stima nije se mogla dobiti ni 
razglednica s motivima Rogo- 
znice. To se iduće godine ne 
bi smjelo dogoditi u općini ko
ja je Strategijom i progra

stoji da se podrška pruža i 
zbog namjera NPC-a da zadr
ži sve uposlene i svu imovinu 
te hotelske kuće, te da izvrši 
povrat duštvenih nekretnina 
koje su nepošteno ušle u pa
ket pretvorbe poduzeća, a 
služe za opće dobro Primo
štena.

S ovotjedne sjednice Po
glavarstva još izdvajamo od
bijanje zahtjeva »Bosiljina« 
d.d. da na punti Kremika, ko
ja razdvaja uvale Peleš i Kre- 
mik i ulaz je u marinu Kremik, 
vrši ukrcaj mljevenog kame

mom razvoja za glavnu odre
dnicu gospodarstva odredila 
turizam.

Na boljoj promidžbi i po
boljšanju infrastrukture, te or
ganiziranjem što većeg broja 
kulturnih i zabavnih progra
ma trebali bi se uz općinske 
vlasti i TZ pozabaviti i vlasnici 
turističkih objekata, a posebi
ce marina Frapa, gigant s pre
ko 400 vezova i drugim broj
nim sadržajima. U protivnom, 
u Rogoznicu će se vratiti tek 
mali broj ovogodišnjih gosti
ju.

V.S.

na. Punta Kremika katastar
ski pripada općini Rogoznica. 
a veliki kamioni prelazili bi 
preko probijenih puteva kroz 
čuvene primoštenske vino
grade. dok bi brodovi od tisu
ću tona ometali ulaz nautiča
rima u marinu Kremik koja 
se, prema planu, treba širiti 
upravo u tom smjeru.

Poglavarstvo je predložilo 
Županijskom upravnom odje
lu za pomorstvo, promet i ve
ze da pri izradi programa za
štite i održavanja pomorskog 
dobra na području Šibensko- 
kninske županije za 1999. go
dinu kao prioritet na primo- 
štenskom području uvrsti 
izradu lučice u Portu, jer je na 
staroj i novoj primoštenskoj 
rivi izdana koncesija firmi 
»Bušić«.

V. STOČIĆ
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150 GODINA ŠIBENSKE NARODNE GLAZBE

VELIKI KONCERT ZA SLAVLJENIKA KOJI NE STARI
U godini u kojoj obilježa

va 150 godina posto
janja, Šibenska je na

rodna glazba taj značajni ju
bilej obilježila nizom manife
stacija. a središnji događaj 
bio je veliki koncert održan 
proteklog vikenda pred pre
punim gledalištem u sport
skoj dvorani na Baldekinu. 
Veliko zanimanje Šibenča
na za ovaj koncert i traženje 
karte više pomalo je iznena
dilo i same organizatore 

premda su mnogi naraštaji 
godine svoje mladosti i zre
losti proveli upravo u Šiben
skoj narodnoj glazbi, a i te je 
večeri u publici vjerojatno bi
lo mnogo bivših glazbara.

Na proslavi velika jubile
ja slavljenika koji ne stari 
okupili su se poznati Šiben
čani od kojih su neki i sami 
bili glazbari: Arsen Dedić, 
najpoznatija šibenska nevi- 
sta Gabi Novak. Ivo Pattiera. 
Zdravko Škender, Viče Vu- 

kov. Nenad Petković, Mario 
Ušić, Duo »Aguarius«, klape 
Maslina, Jadrija i Bonaca. 
Dječji zbor »Zdravo maleni« 
za ovu je prigodu izveo novu 
skladbu A. Dedića »Hrabar 
kao glazbar«, i »Glazba je di
ka Šibenika« K. Jurasa i D. 
Šarca, a nastupile su i šiben
ske mažoretkinje koje dvije 
godine djeluju u sastavu Ši
benske narodne glazbe. 
Između ostalog, šibenski su 
glazbari izveli jednu skladbu

Ivana Lukačića Šibenčani- 
na, najznačajnijeg hrvat
skog baroknog skladatelja 
od čije se smrti ove godine 
navršava 350 godina.

Šibenska narodna gla
zba osnovana je 1848. godi
ne i danas predstavlja naj
starije šibensko i jedno od 
najstarijih hrvatskih društa
va. Iza sebe ima 12 tisuća 
koncerata, promenada, op
hoda i budnica. Nastupila je 
i na 14 međunarodnih smo
tri folklora i glazbe. Gotovo 

da i nema neke gradske ma
nifestacije ili proslave u ko
joj nije sudjelovala i šiben
ska glazba. Glazbari su se 
okušali u različitim mediji
ma — kazalištu, filmu i televi
ziji. Sudjelovali su u nekoli
ko predstava, televizijskih 
serija i igranih filmova među 
kojima i u Brešanovu »Kako 
je počeo rat na mom oto
ku«. Početkom Domovin
skog rata Šibenska narodna 
glazba postaje prva ratna 
glazba u Hrvatskoj, a za po

trebe policije i HV održala je 
brojne nastupe.

U sastavu Šibenske naro
dne glazbe danas uz puha- 
čki orkestar djeluju i mažore
tkinje koje su 1996. godine, 
kada su i osnovane, osvojile 
prvo mjesto na Mažori kupu 
Hrvatske. Proslava 150. 
obljetnice završit će promo
cijom monografije o šiben
skoj glazbi, autor koje je 
predsjednik glazbe Darko 
Gulin. M. LONČAR

Snimio: Radovan GOGER

Snimio: Radovan GOGER

U POVODU 700. OBLJETNICE ŠIBENSKE BISKUPIJE I 350 GODINA SMRTI 
IVANA LUKAČIĆA

KONCERT BAROKNE GLAZBE

Koncert hrvatske barokne glazbe proteklog je četvrtka održan u katedrali sv. Jakova. Kon
cert je ogranizirala Glazbena škola Ivana Lukačića u povodu 350. obljetnice smrti velika
na hrvatskog baroka Ivana Lukačića. a osim njegovih skladbi na programu su se našle i 
skladbe Tome Cecchinija. U ovom iznimnom glazbenom događaju uz svjetlost voštanica. šiben

ska je publika uživala u izvedbi sopranistice Sanje Madunić, altistice Anastazije Kaptoleve, teno
ra Ladislava Vrgoča i basista Berislava Puškarića, te Laure Vađon (violina) i Marija Penzara (čem
balo).

M.L

ŠIBENIK METROPOLA MLADIH I ŠIBENSKO KAZALIŠTE ORGANIZIRAJU NOVI KONCERT

BRANKA SEKULIĆ PONOVO U ŠIBENIKU
N

astavljajući s promocijom mladih, nadare
nih umjetnika Otjbor znanstveno-umjetni- 
jčkog projekta »Šibenik — metropola mla
dih« i Šibensko kazalište najavljuju novi koncert 

Branke Sekulić (alt) i Alena Kopunovića-Legetina 
(orgulje). Koncert će biti održan u nedjelju, 11. li
stopada u katedrali sv. Jakova s početkom u 20 
sati.

Branka Sekulić je osnovno i srednje obrazova
nje završila u šibenskoj glazbenoj školi u klasi 
prof. Jagode Perković, a diplomirala je 1991. go
dine na zagrebačkoj Muzičkoj akademiji u klasi 
Ruže Pospiš-Baldani. Već drugu godinu je solisti
ca zagrebačke Opere, a jednom od njenih najbo
ljih uloga za koju je dobila brojne pohvale kritike 
je uloga Dalile u Saint-Seansovoj operi »Samson i 
Dalila«.

Alen Kopunović-Legetin srednju je glazbenu 
naobrazbu stekao u rodnoj Subotici. a orgulje je 
diplomirao na Muzičkoj akademiji u Zagrebu u 
klasi prof. Ljerke Očić. Na europskim natjecanji
ma mladih orguljaša osvaja više nagrada, a iza se
be ima brojne solističke nastupe, a nastupao je i 
kao pratnja vokalnim solistima, instrumentalisti
ma i zborovima. Glazbeni je voditelj Akademskog 
zbora bačkih Hrvata »Juventus Mariatheresiopo- 
lis«. Prošle godine dobio je i nagradu rektora za
grebačkog Sveučilišta.

Za šibenski koncert dvoje glazbenika odabra
lo je između ostalog skladbe Scarlattija, Handela, 
Bacha i Dvoraka.

M.L

VJEKOSLAV KULAŠ, FOTOAMATER, DOBITNIK 
OVOGODIŠNJE PLAKETE GRADA ŠIBENIKA

Vjekoslav Kulaš (70 g.) s iznenađenjem 
je primio vijest o dodjeli Plakete grada 
Šibenika za doprinos, promicanje i ra
zvitak fotoamaterizma koja mu je uručena 

protekle nedjelje na svečanoj sjednici Grad
skoga vijeća.

Skromno će reći kako vjerojatno ima i dru
gih koji su zaslužili to priznanje, pa, tako sva
ka pohvala čovjeka veseli, dodaje kako je — 
na vlastitim greškama najviše naučio. Po stru
ci diplomirani ekonomist. Kulaš za sebe kaže 
kako je živio u svim političkim sustavima: u 
feudalizmu jer je njegov otac kao težak obra
đivao zemlju s koje je dio prinosa morao da
vati vlasniku, u fašizmu za vrijeme talijanske 
okupacije, u robovlasništvu kao zarobljenik 
na Molatu, u komunizmu i socijalizmu. Prem
da je već 14 godina u mirovini Kulaš ne miru
je. a da nije problema s očima, prije godinu i 
pol operirao je mrenu, puno bi više snimao i 
vremena provodio u fotolaboratoriju.

• Kada ste prvi put uzeli fotoaparat u ru
ke?

- Sve je počelo prije tridesetak godina ka
da sam za potrebe posla trebao fotografirati 
objekte koje smo gradili. Kao diplomirani eko
nomist radio sam u Jadranskoj banci na inve
sticijskim poslovima u gospodarstvu. Brzo 
sam shvatio da je mnogo jednostavnije ne
što objasniti slikom, nego riječima. Kasnije 
sam se upisao u foto-klub što mi je jako po
moglo, jer smo mi razgovarali i raspravljali 
što je dobro a što ne. Danas na žalost nije po
pularno da se radi na takav način, pa naš 
klub više zapravo ne postoji jer nema do
voljno zainteresiranih da bismo se mogli regi
strirati kao udruga. Prvi aparat koji sam naba
vio bio je Nicon, a koristim ga još i danas, 
premda imam nekoliko fotoaparata različitih 
marka. U posljednjih desetak godina bio sam 
u potrazi za vlastitim izrazom. Tako sam na
pravio jednu sliku postupkom koji sam kasni-

Snimio: VUson POUĆ

je nazvao geometrijska apstrakcija. To je re
zultiralo prošlogodišnjom izložbom na kojoj 
su izložene fotografije rađene upravo u toj 
tehnici.

• Ta vaša tehnika nije prošla nezapaže
no, jer su neke fotografije bile i nagrađene?

- Prošle godine na Međunarodnoj izložbi u 
Kukljici dobio sam nagradu, a ove godine pla- 
ketu, premda su odabrana moja tri rada. Li
jep je osjećaj kada netko nagradi ono što radi
te.

• Koji vas motivi privlače? Što ste najvi
še slikali?

- Najviše sam slikao šibenske tvrđave no
ću. jer je geometrijsku apstrakciju moguće 
ostvariti samo noću zbog posebne ekspozici
je kojom dobivam efekte. Inače s fotoapara
tom sam prokrstario cijelu županiju od Rogo- 
?nice i rta Planke do Katine u Kornatima, od 
Zirja do Krčića. Osobito mi je bilo drago raditi 
u Rogoznici o čijoj prošlosti sam napisao i je
dnu studiju. Danas više radim fotografije u 
boji jer mi je zbog vida teško razvijati crno-bi- 
jeli film.

• Koliko ste izlagali?
- Prije sam često izlagao. Kao član Šiben

skog fotokluba sudjelovao sam s jednom ili 
dvije fotografije na gotovo svim izložbama di
ljem zemlje. Istina, nagrade nisam osvajao, 
ali je to ipak za moj rad bilo korisno. Svojim 
najvećim uspjehom smatram sudjelovanje 
na 16. zagrebačkom salonu.

Sada radim na jednom komunalnom pro
blemu Šibenika koji bih htio obrazložiti pi
smeno i fotografijom, ali još je prerano o to
mu govoriti. m.L.
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REALNO OSLIKAVANJE PRILIKA, 
UMJESTO ŠTETNOG OPTIMIZMA

BEZ POKRIĆA!
U slici današnje Hrvatske, u kojoj su kapital i politička moć 
koncentrirani u državnom vrhu, treba u svakoj prigodi istica
ti teške socijalno-gospodarske prilike u Šibeniku i tražiti za 
njihovo prevladavanje puni angažman državnih institucija. 
Dodvoravanjem poglavaru u dnevno političke svrhe, teško 
ćemo riješiti probleme - mišljenja su čelnici HSLS-a u Šibeniku
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ODJEL PSIHIJATRIJE ŠIBENSKE OPĆE BOtN >R

Ne možemo prihvatiti 
izjave župana Ive 
Baice i gradonačel
nika Franka Čeke o gotovo 

idealnom socijalno-gospo- 
darskom stanju u gradu i 
županiji, izrečene u razgo- 
vodu s dr. Franjom Tuđma
nom- kazao je na konferen
ciji za novinare HSLS-a u 
Šibeniku Mario Kovač, 
član Malog vijeća stmake 
Šibenski socijalni liberali 
okupili su novinare u uto
rak, potaknuti izjavama ov
dašnjih čelnika na prijamu 
kod predsjednika RH uprili
čenog prigodom središnje 
proslave 700. obljetnice Ši
benske biskupije i proglaše
nja Šibenika gradom.

- Uljepšavanje inače te
ških pnlika na šibensko- 
kninskom području, unoše
nje je danas najmanje po
trebnih olakotnih okolnosti 
u izjave naših čelnika - sma
tra Kovač. Možda se done
kle može prihvatiti da se u 
svečarskim prilikama, ka
kva je bila šibenska prosla
va, govori lijepo, i da se pre
šućuju teškoće koje nas ojo- 
terećuju Međutim, i u najvi
šim državnim institucija
ma, u svakom trenutku, po
trebno je realno oslikavati 
socijalno-gospodarske prili
ke, a najmanje govoriti »o 
raskoraku između službe
nog broja nezaposlenih i 
manjka radnika u šiben
skom gospodarstvu i o do
brim turističkim rezultati
ma.« Tim više - nastavio je 
Kovač - jer u prilikama ka
da su vlast i kapital centra
lizirani na jednom mjestu u

državnom vrhu - lokalni 
čelnici moraju tražiti što ve
ći angažman države za pre
vladavanje iznimnih teško
ća u Šibeniku Čelnike ov 
dašnjih socijalnih liberala 
posebno je iznenadila tvrd 
nja da Šibenčani zapravo, 
ne vole raditi - što dakako, 
nije istina i vrijeđa sve gra
đane. Ne želeći ulaziti u ko
mentare kasnijih objašnje
nja župana Ive Baice objav
ljenih u sredstvima priopća
vanja, Kovač je ustvrdio da 
je struktura nezaposlenosti 
takva da se ne može obnoć 
promijeniti, ali umjesto do
brohotnih optimističkih 
izjava, potrebno je raditi 
na saniranju postojećeg 
stanja i tražiti alternativne 
puteve u razvoju gospodar
stva. - Takvi se planovi mo
gu ostvariti jedino surad
njom svih čimbenika na lo
kalnoj i državnoj razini, i 
bit će ih teško ostvariti bu
demo li se isključivo dodvo
ravali državnom poglavar- 
su zaključio je Mario Ko
vač

Nikola Rak, dopredsje
dnik Gradskog odbora 
HSLS-a tvrdi da se mora
mo okrenuti našim real
nim mogućnostima, pri če
mu je razvoj aluminijske in
dustrije imperativ. Šiben
ski aluminijaš danas je u te
škim prilikama, i ukoliko 
najskorije ne pronađe part
nera za privatizaciju ili ne 
dokapitalizira postojeće po
gone, jedino može potpuno 
prestati s radom. Ali, zašto 
ta prijetnja »ključa u bra
vu« neprekidno visi nad svi

ma nama, kada bi bilo naj
logičnije da iza TLM-a sta
ne država, preuzme na se
be dokapitalizaciju i tako 
ozdravi ipak najčvršći stup 
gospodarskog razvoja ovo
ga kraja - pita se Rak To 
prema njemu, treba znači 
ti, zadržavanje barem sa
dašnjeg broja od dvije tisu
će radnika i zamah prera
de aluminija, zajedno s 
potvrđivanjem male indu
strijske zone u TLM-ovu 
prostoru O turizmu, s dru 
ge strane, treba puno više 
promišljati, i u slučaju Šibe
nika, koji se uvijek oslanjao 
na industriju, to je tek pro
jekt za budućnost - zaklju
čio je Nikola Rak Na pita
nje novinara o slučaju uboj
stva Talijana Rikarda Cetti- 
ne i najavljenim zahtjevom 
oporbenih stranaka da se 
o tome raspravlja na sjedni 
ci Županijske skupštine u 
srijedu, Mario Kovač je ka 
zao da Županijska skupšti
na nema kompetencija na 
toj razini. - Međutim, upra 
vo zbog izražene centrali
zacije i hijerarhije u Mini 
starstvu unutarnjih poslo
va, smatram da ostakvu tre
ba podnijeti Ivan Penić. Na 
ime, kadrove u šibenskoj 
Policijskoj upravi imeno
vao je ministar, pa se ne 
može isključiti i njegova od 
govomost. A što se tiče 
gradske i županijske upra
ve, čelnici su barem trebali 
iskazati sućut obitleji ubije
nog Cettine i pomoći prili
kom odvoženja pokojniko
va tijela u Italiju - izjavio je 
Mario Kovač.

B. PERIŠA

VREMENSKE NEPOGODE OMETAJU BERBU

GROZDE IPAK
mukmuini

Ove godine vinogradare su pratile ljetne suše, a 
potom obilne jesenske kiše. Ipak, prema riječima 
stručnjaka^ ovogodišnja berba trebala bi biti 
uspješna. Šibenski »Vinoplod« otkupio je do sada 

oko 140 tona sortnih vrsta grožđa s primoštenskog 
i šibenskog, te vrgoračkog područja

Berba grožđa na po
dručju Šibensko-knin- 
ske županije počela 

je službeno, prema odluci dr
žavnog Zavoda za vinogra
darstvo, trećeg listopada, i

to na šibenskom i primo- 
štenskom području. S bra
njem grožđa četiri dana rani
je počelo se u vinogradima 
u vlasništvu drniškog »Dal- 
macijavina« u Petrovu polju.

Prema riječima šibenskih 
i drniških vinogradara, urod 
je dobar, premda su sazrije
vanje grožđa pratile ljetne 
suše, a potom obilne kiše, ši
benski »Vinoplod-Vinarija«

PRVA OBLJETNICA
lako je riječ o

odjelu duge
tradicije čije je 
osnivanje, za
pravo, vezano 
uz utemeljenje 
šibenske Opće 
bolnice, djelat
nici tog Odjela 
prvi put obilje
žavaju svoju 
obljetnicu

šibenskih m
»Solansovu« hotelu »Ivan« 

prošlog je četvrtka svečano obi
lježena 115. godišnjica postoja
nja psihijatrijskog odjela šiben
ske Opće bolnice. Tom značaj
nom jubileju, uz medicinsko 
osoblje odjela, šibenske liječni
ke, ravnatelja bolnice dr. Ivana 
Matića, uz gradske i županijske 
čelnike i šibenskog biskupa 
msgr. Antu Ivasa. bili su nazoč
ni i predstavnici drugih hrvat
skih bolnica i klinika.

Doktorica Lidija Čelanski- 
Zjačić. šefica Odjela psihijatrije 
šibenske Opće bolnice, podsje
tila je svečani skup, na povijest 
tog bolničkog odjela čije je ute-

meljenje 24. lipnja 188! ručne 
no uz osnutak šibeni ivijes. 
ce. Osim s istim datuma mpsi 
vanja. ta dva tada odwjr i. U t< 
nička kompleksa, ve® a za: 
zajedničkim prostoran učju 
jem su utemeljeni. Spra ikep 
rada tadašnje Zemaljski ličko
ce počinje zapravoU imen
psihijatrijska skrb u D* »jelii
Više od sedamdestgii 
hijatrijski odjel uštedi

zašt

jedini takav odjel ne sart nska 
maciji. većiudije/ufair e mc
cegovine te Crne Got* tnosn 

KakePsihijatrijskog odjela uš 
ku tekao je sporo i to hi 
prostornom planu tako

odjei 
na p<

Kolone traktora, automobila / kamiona čekaju na ulazu u šibensku •Vinari/ur gdje se otkup/iu/eg^i I 
Snimio: Radovan G0<&\

otkupljuje grožđe od indivi
dualnih proizvođača, a cije
ne za određene sorte su na 
razini lanjskih. Tako se vr
hunski babić s primošen- 
skog područja otkupljuje za 
46 lipa po jedinici sladora, 
ako je ona bila 19 i pol po
sto. Kvalitetni babić iste gra
dacije plaća se po 32 lipe, a 
onaj do 17 posto sladora 
20 lipa. Šibenska vinarija 
odredila je i cijene drugih so
rata. Babić i dobit sa šiben
skog područja otkupljuje se 
za 23 lipe po jedinici slado
ra, plavina po 20 lipa, a osta
lo vrsto crnog i bijelog grož
đa po 17 lipa, pojedinici sla
dora.

Premda su ljetne suše i 
rujanske kiše smanjile urod 
grožđa za desetak posto u

odnosu na prošlu godinu u 
»Vinoplodu« su prema riječi
ma Antonije Krnić, tehni
čkog direktora, zadovoljni ti
jekom berbe, kvalitetom 
grožđa i količinom otkupa. 
Do danas je otkupljeno oko 
140 tona raznih sorata grož
đa, a i ove goidine grožđe sti
že i s vrgoračkog područja.

Odatle je u šibensku »Vi
nariju« stiglo oko 40 tona 
kvalitetnog vranca, plavke, 
te bijelog kvalitetnog grož
đa i merlota. Kako je berba 
još u tijeku, a potrajat će naj
manje još petnaestak dana, 
ako to vremenske prilike bu
du dopustile, s vrgoračkog 
područja, prema riječima 
Antonije Krnić. stići će još 
toliko grožđa za preradu. Ka
ko otkup truje i dalje, a dnev
no se prihvnti po nekoliko to

na raznih sorata, teško je# 
voriti o tomu koliko će g® 
đa ukupno biti otkupljeno

Slično je stanje i u 
škom »Dalmacijavinu«. b 
zao nam je njegov dir^ 
Stanko Duvančić. Be® 

grožđa je u tijeku, a ove g(» 
ne očekuju ubrati oko I* 

vagona grožđa iz svojih 
grada u Petrovu polju naP 
vršini od oko 170 hekt# 

u njih je u tijeku otkup 
đa privatnih proizvoda** 
tog područja. KvaMJ*5 

grožđe debit i plavinuon •; 
gradi otkupljuju po čije«* 
20 lipa, a sve ispod te gi^ 
cijo 17 lipa po jedinici < 

re. Inače, kao i prošle 
ne. grožđe u Petrovu pwj 
vlasništvu »Dalmadjav*^ 
beru ročnici 113 pie*** 

brigade Hrvatske
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^OSLAVIO 115. GODIŠNJICU POSTOJANJA

KK)G OD NAJSTARIJIH
UH ODJELA

nmlisnif’irnom. Sporost tog razvoja 
m u. ontesno je uvjetovana razvo- 
a Čsmapsihijatrijske grane medici- 

tom kontekstu psihijatrij- 
m^anmpmfaštita na šibenskom po- 
zajedmćkTff ru "tekla« je od azilsko-bol- 

Si UOT; psihijatrijske skrbi do poli- 
mrt: iadaw ko-konzilijarne skrbi. U ni- 
i imame :«ena Psihijatara koji su pri- 
>sitoiWta’ sphradu ‘ razvoju psihijatri j- 
6s< oo setan^štite posebno se izdvaja

T e°d?r - S njim ši- 
pta Wa Pratnja ulazi u razdo- 
»v. u u*, noderne psihijatrijske dje- 

iX'T2ako je šibenski Psihijatrij- 
T /Ijel bio dugo vremena jedi- 

a području Dalmacije, širio proston .

BOLJI DANI ZA ŠIBENSKO MALO 
I SREDNJE PODUZETNIŠTVO?

26 MILIJUNA KUNA 
■ NA KREDU

se kapacitet kreveta tog odjela. 
U početku je odjel imao osam
deset bolničkih ležajeva, zatim 
se taj broj povećao za trećinu. 
Međutim, potrebe za prijamom 
u bolnicu bile su sve veće pa je 
u jednom razdoblju Odjel imao 
i do 300 kreveta. Danas na 
Odjelu ima ukupno 29 kreveta 
što je nedovoljno za normalan 
rad pa je očekivati nepovoljne 
posljedice takve situacije kao 
što je slanje bolesnika u druge 
psihijatrijske bolnice i u onim 
slučajevima kad je njihovo lije
čenje moguće provesti i u Šibe
niku. Odjel ima potrebu uspo
stavljanja prijamnog odjela za

—STRUČNI SKUP 0 VODI I JAVNOJ VODOOPSKRBI ODRŽAN JE U PRIMOSTENU 

TU mu Uli HRVATSKA? 
poziju je sudjelovalo više od stotinu kemičara, biologa, 
tologa, sanitarnih inženjera i liječnika, koji če govoriti o 
tvenoj ispravnosti vode za piće iz javnih vodoopskrbnih

Drugom stručnom 
upu koji je od 7. do 

o. listopada održan u 
jonskom hotelu »Zora- 

:upilo se više od stoti- 
ara, biologa, mikrobio- 

__^--''‘tarnih inženjera i liječ- 
s^^Jma je tema tog skupa 

/om »Voda i javna vo- 
, ^>a« zdravstvena isprav- 

'M za P'će iz javnih vodo- 
Ostava. Prema riječima 

^K^Mate Ljubića koji je 
s^inik ministra zdravstva 

,. U Reinera otvorio taj 
SpnK ^up, okupljeni stručnja- 
^>1i napraviti plan i anali- 
’JŽS razvoja javne vodo- 
*^^13 području cijele Hr- 

podaci govore da opskr- 
zodom stanovništva u 
! iznosi 75 posto što je 

joanje od europskih po- 
* se u nare-
u ^etak godina uspostavi
i ^f!tna opskrbljenost pi- 
. w Jom. To neće biti lako, 
4 * °tvorenju skupa, jer 
« ’* ^„' jednjih dvadesetak go-

dina tempo povećanja opskr
bljenosti vodom rastao za sve
ga jedan posto. Sudionici struč
nog skupa »Voda i javna vodo
opskrba« govorili su o zdrav
stvenoj ispravnosti vode, odno
sno o njenim kemijskim i mikro
biološkim osobinama. Stupanj 
ispravnosti vode za piće različit 
je od županije do županije i ovi
si između ostalog o izvorištu i 
sastavu vode koja se zahvaća, 
o načinu crpljenja i distribuciji 
vode te o tehnološkom procesu 
prerade. U prosjeku, u Hrvat
skoj se pije voda koja je svega 
deset posto zagađena ali ono 
što je važnije jest činjenica da 
nema zagađenosti od toksičnih 
tvari. O svojim iskustvima u ispi
tivanju vode za piće govorili su i 
predstavnici laboratorija »Vodo
voda i odvodnje« iz Šibenika ko
ji su kazali kako je za sva tri crpi- 
iišta na njihovu području karak
teristično da se za velikih i dugo
trajnih kiša voda zna zamutiti 
ali nikad istodobno u svim crpili- 
štima.

smještaj hitno primljenih bole
snika kojima je potrebna poseb
na skrb kao i potreba za prosto
rom za bolnički tretman alkoho
ličara.

Prilikom svečanog obilježa
vanja 115 godina postojanja 
Psihijatrijskog odjela šibenske 
opće bolnice promovirane su i 
dvije knjige. Riječ je o zborniku 
radova pod nazivom Šibenska 
psihijatrija — 1996. godina, te 
knjiga dr. Stjepana Sirovice »Sa
slušajmo i drugu stranu«. U 
zborniku su objavljeni radovi 
nekolicine autora koji mahom 
govore o radu odjela tijekom 
1996. godine. Knjiga dr. Sirovi
ce je također svojevrsni zbornik 
dokumenata koji obrađuje ra
zdoblje rada Psihijatrijskog 
odjela'bd 1945. do 1952. godi
ne a sve s ciljem prikazivanja, 
odnosno raspravljanja tadaš
njih događaja uz primjedbe au
tora S. GRUBIĆ

Snimio: Radovan GOGER

Prilikom otvaranja skupa rav 
natelj Zavoda za javno zdrav 
stvo u Šibeniku Branko Belama 
rić kazao je kako je težište u ra 
zvoju tog šibenskog Zavodć 
osnovanog u travnju 1995. go 
dine — osposobljavanje i speci 
jalizacija stručnih kadrova te na 
bava nužne opreme za rad. Nai 
me. Zavod za javno zdravstvc 
nalazi se u neadekvatnim, sku 
čenim prostorima pa se razma 
tra mogućnost preseljenja u ne 
ke prostore unutar kruga šiben 
ske bolnice koje bi, međutim 
prethodno trebalo adaptirati 
dograditi. Belamarić je naglasic 
kako je naša sreća što za razlike 
od drugih zemalja, još uvije! 
imamo sačuvano vodno bogat 
stvo.

Inače, Hrvatski zavod za jav 
no zdravstvo prvi put je prošle 
godine organizirao stručni skup 
na kojem su stručnjaci imali za 
datak napraviti popis i katasta 
svih vodovoda na području Hr 
vatske. Namjera je da se ovakv 
stručni skupovi nastave i dalje.

S.G

Županijska ko
misija zaprimi
la je nešto više 
od sedamde
set zahtjeva za 
dodjelu kredi
ta za razvoj 
malog i sred
njeg poduzet
ništva. Obrađe
no je desetak 
zahtjeva i upu
ćeno Jadran
skoj banci koja 
donosi konač
nu odluku o do
djeli kredita. 
Za kreditna
sredstva u izno
su od 1,5 miliju
na kuna za već 
registrirane po
duzetnike još 
se nitko nije 
prijavio

Upravnom odjelu za go
spodarstvo Šibensko- 
kninske županije pri
stiglo je do kraja ovoga tje

dna nešto više od sedamde
set prijava za korištenje kredi
ta za poticanje malog i sred
njeg poduzetništva. Podsjeti
mo, ugovor između županije i 
Jadranske banke kao transfe
ra i ulagača potpisali su 25. 
rujna župan Ivo Baica i direk
tor Jadranske banke Ivo Šin- 
ko.

Riječ je o 26 milijuna ku
na kreditnih sredstava nami
jenjenih malim i srednjim po
duzetnicima na području Ši
ben sko-kninske županije.

Kako do danas nije prijav
ljeno dovoljno poduzetnika, 
odnosno zahtjeva za vrlo po
voljnim kreditnim sredstvi
ma, rok za prijavu, kazao nam 
je Ante Miškić, pročelnik 
Upravnog odjela za gospo
darstvo. produžen je do 
daljnjega. Do sada je. ističe, 
obrađeno deset predmeta i 
oni će biti upućeni nadležnoj 
komisiji Jadranske banke ko
ja donosi konačnu odluku o 
dodjeli kredita. Između osta
log uvjeti za dobivanje kredi
ta u iznosu od 200 tisuća ku
na za početnike, te do 1.5 mi
lijuna kuna za već postojeće 
poduzetnike, koji imaju regi
strirano poduzeće ili obrt, je
su izvješće o poslovanju za 
prethodnu godinu, te elabo
rat iz kojega je vidljivo u što 
će ta sredstva ulagati.

— Naravno da iz poslovnih 
razloga neću navoditi imena 
onih koji su do sada podnijeli

A Miškić

zahtjeve, ali mogu navesti da 
se radi o svim zanimanjima: 
od marikulture. prometa, lje
vaonica do djelatnosti u obla
sti turizma i ugostiteljstva. Je
dino što nećemo financirati 
jesu točionice pića, kazao je 
Miškić.

Svota kreditnih sredstava 
od 500 tisuća kuna poveća
na je na 1.5 milijuna za već re
gistrirane poduzetnike iz ra
zloga da se što prije i što kvali
tetnije iskoriste ta povoljna 
kreditna sredstva. Sve su to 
mogućnosti na koje poduzet
nici mogu ići i idu, a bančina 
komisija će donijeti odluku o 
tomu da li će nekomu dodijeli
ti kredit u iznosu od 1,5 miliju
na kuna ili ne, naglasio je Mi
škić. Do sada se nitko od po
duzetnika nije pojavio sa za
htjevom na tako visoki iznos 
kreditnih sredstava, što — na
ravno — ne znači da neće.

Uvjeti kreditiranja su se
dam posto godišnja kamata, 
uz poček od godinu dana, te 
otplatu u obročnim ratama 
od tri do osam godina. No, za 
kredit veći od 70 tisuća kuna 
nužno je imati hipoteku.

Centar za poduzetništvo 
nužan

Neovisno o različitim mi
šljenjima glede osnivanja 
Centra za poduzetništvo Si- 
bensko-kninske županije, to 
se moglo čuti na zadnjem 
skupštinskom zasjedanju. Mi

škić će ustvrditi kako je on 
potreban i bit će koristan sa
dašnjim i budućim poduzetni
cima.

— Centar, u kojemu će za 
početak raditi dvije stručne 
osobe, potreban je iz razloga 
što će pružati sve informacije 
i usluge našim poduzetnici
ma. Stručnjaci koji u tom cen
tru budu radili znat će sva
kom poduzetniku, posebno 
početnicima, ukazati na to 
što i kako uraditi. Možda neki 
ne shvaćaju značaj tog cen
tra, ali vrijeme će pokazati ko
liko je on bitan u podizanju i 
pružanju pomoći malim podu
zetnicima. Nerijetko se doga
đa. navest ću običan primjer, 
da se zainteresirani za uzgoj 
stoke ne usude ući u banku 
jer naprosto ne znaju kome 
se i kako obratiti. Taj centar 
bi na neki način trebao biti sa
vjetodavna služba, koja će 
učiniti svoj dio posla ili uz po
moć vanjskih suradnika oba
viti sve usluge potrebne po
duzetnicima.

Tko će raditi u centru za 
sada je nepoznato, jer bit će 
raspisan javni natječaj. Ali. ka
ko je kazao Miškić to moraju 
biti stručni ljudi, pravi mena
džeri koji će dijelom biti finan
cirani iz proračuna, a jednim 
dijelom vlastitim prihodima 
koje će za usluge, ispod tržiš
ne cijene, plaćati zainteresira
ne stranke.

K. RUDAN
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U OKVIRU AKCIJE »ŠIBENIK ZA 
HRVATE U BOKI KOTORSKOJ«

PREDSTAVUENA 
HRVATSKA KNJIŽEVNOST 

BOKE KOTORSKE 
00 PREPORODA

Pod motom -pomozi- 
mo Hrvatima Boke 
kotorske u Tivtu da 
izgrade novu župnu crkvu-, 

u Šibeniku je protekle srije
de u katedrali sv Jakova 
predstavljena knjiga -Hrvat
ska književnost Boke kotor
ske do preporoda- koju je 
priredila mr. Vanđa Babić 
docentica na Filozofskom 
fakultetu u Zadru. Knjiga je 
objavljena u Erazmus nakla
di, a uz autoricu, predstavili 
su je tivatski župnik Ivan 
Galić i predsjednik hrvat
skog društva -Napredak« 
Sihno Marković.

-Porijeklom sam izTivta, 
a kako se bavim starijom hr
vatskom književnosti tako 
je nastala ideja da napišem 
ovu knjigu - kazala je mr Ba- 
bić. - Beka kotorska ima izni- 
mno bogatu književnu bašti
nu, a primijetila sam da na
ši ljudi nemaju dovoljno 
izraženu svijest o tom bogat
stvu. Gotovo svi smo zabora

vili da je Boka kotorska hr
vatska i da je Bokelj Hrvat. 
U posljednjih sedamdestak 
godina na tom se zaista ra
dilo Moja knjiga donosi kro
nološki slijed pisaca od 15. 
do 18- stoljeća i potvrda je 
neupitne povezanosti boko- 
kotorske književnosti s Hr
vatskom.

- Knjiga ima dvjestoti
njak stranica, a na zahtjev 
nakladnika pisala sam je ta
ko da bude razumljiva sred
njoškolcima i studentima. S 
obzirom na prostornu limiti- 
ranost odlučila sam se za 
najistaknutije i najznačajni
je hrvatske pisce Boke ko
torske. Knjiga je podijeljena 
u nekoliko poglavlja, a u pr
vom redu pod nazivom -Pje
snici i prozaisti- kronolo
škim slijedom predstavljam 
21 književnika Drugo je po
glavlje posvećeno narodnoj 
književnosti Boke kotorske 
koja je također povezana sa 
hrvatskom usmenom knji
ževnosti Treći dio posvećen

S promocije
je anonimnom pučkom pje
sništvu u koje ulaze sva ona 
crkvena priznanja koja su 
do sada ležala u našim arhi
vima, neobjavljena i nepro- 
ćitana Tako je tu Muka Go
spodina našega Jesukarsta 
iz Budljanske pjesmarice i 
Plač Marijin iz Balovićeva 
rukopisa koji je sada objav
ljen prvi put.

Jedna od najvažnijih no
vina koju donosi ova knjiga 
što je u jednoj cjelini poveza
na usmena i pasionska knji
ževna baština, segmentar- 
no dajući uvid kako je boko 
kotorska književnost po sti
lu, stihu, formaciji i izričaju 
pripada hrvatskoj književ 
nosti - rekla je mr. Vanda 
Babić.

Građu sam pronalazila i 
u arhivima u Hrvatskoj U 
arhivu HAZU čuva se Balo- 
vićev rukopis pjesmarice iz 
1733. godine i Budljanska 

pjesmarica iz 1640. Djela 
Vicka Zmajevića nalaze se 
u Zadru. 1 to također potv
rđuje zajedništvo Boke ko
torske i Hrvatske, U Zadru 
koji je nekad bio glavni 
grad Dalmacije možete na
ći zaista puno bokokotor- 
ske književne građe što 
potvrđuje da je do 15 do 19 
stoljeća Boka kotorska pri
padala Dalmaciji, odnosno 
Hrvatskoj. Nakon naro
dnog preporoda i borbe za 
sjedinjenje s Hrvatskom, na
kon nicanja niza hrvatskih 
društava 1941., odnosno 
1945 gase se dva društva s 
hrvatskim prefiksom i Boku 
kotorsku su pokušali odna- 
roditi od hrvatske kulture. 
No, to nije bilo moguće jer 
kako to kaže jedan veliki Bo
kelj, matematičar i povjesni
čar dr Pečarić, tamo svaki 
kamen govori hrvatskim Je
zikom. I to je zaista tako

Nakon šibenske promo
cije knjiga -Hrvatska knji
ževnost Boke kotorske do 
preporoda- bit će predstav
ljena u Splitu, Zagrebu, a na
kon toga i u Boki kotorskoj 
gdje će biti proslavljena 100. 
obljetnica utemeljenja hr
vatskog društva Napredak, 
koje je nedavno ponovo ob
novilo svoju djelatnost Pre
ma riječima predsjednika 
Silvija Markovića to je prvo 
hrvatsko društvo koje na
kon 57 godina djeluje u Cr
noj Gori. Društvo ima 400 
članova, a u Boki danas živi 
oko 6500 Hrvata. Katolička 
zajednica u Tivtu broji 2500 
vjernika i najveća je u kotor
skoj biskupiji, ali i danas se 
mora zadovoljiti malom cr
kvom sv. Antuna Padovan
skog iz 18. stoljeća. Tek 
1990. odobrena je gradnja 
nove crkve, ali je to bilo mo
guće započeti tek sada ka-

Snimio: Radovan GOGER

da je u Crnoj Gori zapuhao 
demokratski maestral, ka
zao je mons. Ivan Galić. Pro
jektant je zagrebački arhi
tekt Nenad Fabijanić, a cije
la investicija košta 3 miliju
na maraka Mons. Galić oče 
kuje kako će ovaj veliki pro
jekt biti ostvaren u fazama, 
a nova crkva u Tivtu bit će 
prva crkva izgrađena na bo- 
kokotorskom područjuupo 
sljednjih 70 godina

Organizator večeri Šibe
nik za Hrvate u Boki kotor
skoj su Šibensko kazalište i 
Inicijativni odbor za pomoć 
Hrvatima u Boki kotorskoj, 
a u glazbenom dijelu nastu
pio je šibenski zbor Zdravo 
maleni te sopranisticaMar? 
na Cuca i Jelena Gobovk 
na glasoviru iz Boke kotor
ske.

Marija LONČAR

TEATAR EXIT GOSTOVAO S PREDSTAVOM »IMAGO«

ŽIVOT
PERMANENTNOG 

STRESA
Predstavom »Imago« počela ši
benska kazališna^ sezona, a 
koncem listopada Šibenčani če 
vidjeti najnoviju predstavu Te
atra u gostima »Art«

Šibenska kazališna je
sen otpočela je gosto
vanjem zagrebačkog 
Teatra Exit koje je protekle ne

djelje na sceni kina »Odeon« 
izvelo predstavu »Imago« re
dateljice Nataše Lušetić koja 
je rađena po motivima »Čvoro
va« R D Lainga. Predstava je 
to tzv. fizičkog teatra koja se 
bavi Ženama i muškarcima s 
aktovkom, poslovnim ljudima 
koji u vječitoj trci s vremenom 
i samim sobom grade svoju 
karijeru opterećeni stalnim 
stresom. U prizorima njihove 
agresije prema okolini, igra
ma snage, neurotičnom pona
šanju i infantilnostima, opsesi
ji, pa Čak i silovanju, redatelji
ca oslikava suvremeni svijet i 
okruženje koje nikoga no Šte
di U reduciranoj scenografiji 
zamišljenoj kao crna kutija i

sugestivnoj igri svjetla, Nata- 
Ša Lušetić zajedno s glumci
ma stvara predstavu u kojoj je 
nemoguće dokučiti što je glu
mačko, a što redateljsko au
torstvo, kazao je jedan kriti
čar. Osobito upečatljiva bila je 
Barbara Nola u dijelu predsta
ve kada glumi mrtvu ženu nad 
kojom se seksualno iživljava 
mladi poslovni muškarac I 
ostali glumci Ljiljana Zagorac, 
Edvin Liverić i Žak Valenta 
sjajno su odigrali svoje uloge 
koristeći se prije svega tije
lom kao izražajnim sred
stvom. Hrvoje Ivanković je u 
svojoj kritici kazao kako je Na- 
taša Lušetić uspjela ostvariti 
snažnu predstavu, prepunu 
naponskih polja i ekspresiv
nih uzleta, koji, pored neo
spornog užitka gledanja pa i 
sudjelovanja u samom činu,

Snimio: Radovan GOGER

nude jednu izokrenutu, grotes
knu sliku nefrizimnn «tvarno- 
sti, svedene na njezine osnov
ne impulse. U to su se mogli 
uvjeriti i istina malobrojni ši
benski gledatelji. Poiuprazno 
gledalište, premda su u publi
ci sjedili mahom mlađi Šiben
čani, neki su objasnili i nezgo
dnim danom za igranje budu
ći da su tog dana mnogi hodo- 
častili na doček Pape u Split.

Teatar EXIT koji iza sebe 
ima nekoliko kultnih predsta
va poput Dekadencije, Izbaci-

vača, Šibenčani su ovog ljeta 
prvi put upoznali preko »Naru
čene stvarnosti« Zeljka Vukmi- 
rice. Za »Imago« ovaj je mladi 
teatar dobio prestižnu Nazoro- 
vu nagradu, a predstava je 
osvojila i druge nagrade za ne
koliko hrvatskih festivala, tako 
malobrojna publika je zagre
bačke glumce nagradila sna
žnim aplauzom, a zadovoljni 
dobrim prijemom Exitovci su 
najavili i ponovno gostovanje 
u Šibeniku s nekom novom 
predstavom.

M. LONČAR

HOĆE LI KONAČNO BITI NASTAVLJENI RADOVIMA 
OBNOVI ŠIBENSKOG KAZALIŠTA

IDUĆEG IJEDNA POČINJU 
PRAVI RADOVI

lako je od potpisivanja ugovora proteklo 
šest mjeseci, kompletna dokumentacija bit 
će gotova tek za petnaestak dana, a izvođa
či će radove moći nastaviti koncem idućeg 
tjedna, kaže dogradonačelnik Nikola Rak

Iako je proteklo šest mjeseci otkad je gradska uprava potpisa
la ugovor o nastavku obnove šibenskog kazališta s tvrtkama 
Ran i Elektro centar Tudić. i sve to u svečarskoj atmosferi 
nazdravila šampanjcem, radovi i dalje stoje. Prema riječima do 

gradonačelnika Nikole Raka razlog tomu je nepotpuna doku
mentacija zbog čega je praktički morala biti napravljena nova

Prilikom potpisivanja ugovora, rečeno je. između ostaloga, 
tada, kako je prof. dr. Ante Vulin izradio projektnu dokumentacr 
ju unutrašnjeg uređenja kazališta, dok je zagrebačka tvrtka Le- 
ging nositelj projekta uređenja svih instalacija (vode, struje, ra
svjete i klimatizacije). Prema potpisanom ugovoru izvođač je $ 
radovima trebao početi osam dana nakon potpisivanja ugovo
ra, dakle 8. travnja, a kazalište bi trebalo biti obnovljeno u lipnju 
iduće godine. No. prema onomu što sada kaže Nikola Rak. zbog 
necjelovite dokumentacije, izvođaču je preostalo tek da obavi 
neke manje zahvate čišćenja unutrašnjosti zgrade, nakon čega 
je morao čekati da projektna dokumentacija završi. Do konca 
idućeg tjedna bit će završena arhitektonskograđevinska doku 
mentacija koju radi šibenska tvrtka Dom-konzalting, a za petna- 
estak dana i ona koja se odnosi na sve instalacije. Unatoč tomu 
Nikola Rak tvrdi kako rokovi neće biti prekoračeni, a kazalište 
će svoja vrata otvoriti do konca rujna iduće godine. Ističe tako
đer. kako radovi zapravo nisu stali jar cijelo vrijeme traju konzer- 
vatorski radovi na skinutim ukrasnim dijelovima, a obavlja ih za
grebačka tvrtka »Oblikovanje«.

Isto tako. Rak tvrdi kako naknadna izrada dokumentacije na
če povećati troškove obnove kazališta.

- Prema ugovoru cijena radova iznosi 8.9 milijuna kuna. No 
od samog početka mi smo računali da će u konačnici troškovi 
iznositi oko 10 milijuna kunn - kazno je Rak. dodajući kako i« 
odluka da se radovi na obnovi kazališta nastave, a potrebna pro- 
joktna dokumentacija izradi »u hodu«, donesena kako bi se isko
ristio novac, koji je Ministarstvo kulture u ovoj godini osiguralo 
za obnovu Šibenskog kazališta

Marija LONČAR
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OBAVIJEST
VLASNICIMA I KORISNICIMA POSLOVNIH PROSTORA

Ako u vlastitom ili zakupljenom poslovnom prostoru 
obavljate poslovnu djelatnost, a niste zatražili 

prebacivanje iz kategorije "kućanstvo " u kategoriju 
"ostali potrošači na 0.4kV", učinite to već danas jer sutra 

ćete platiti daleko veći iznos radi 
neovlaštene potrošnje električne energije.

HRVATSKA ELEKTROPRIVREDA d.d.

DP "ELEKTRA ŠIBENIK"

HRVATSKA POŠTA I TELEKOMUNIKACIJE
TELEKOMUNIKACIJSKI CENTAR ŠIBENIK

IMATE LI PRISTUP INTERENTU?
BESPLATAN PRIKLJUČAK I PRETPLATA NA INTERNET 
ZA SVE NOVE TELEF. PRETPLATNIKE - FIZIČKE OSOBE

POŠTOVANI SUGRAĐANI,
jedino što nam još kao kupcima u tvrtki A-Z Ko

rnere ostaje učiniti, nakon što nam odatle ne od
govaraju. jest makar ovako objaviti da nam se 
prodavač na tom mjestu nije držao vlastitih uvje
ta prodaje, i da nam kupljeno nije isporučio na ko
ristan način.

S poštovanjem. Tanja i Jadran Kale

MALI OGLASI TEL. 335-600
e-mail adresa 

sastoji se od imena 
i prezimena ili 

imena vaše tvrtke, 
znaka @(at [etj- 
što znači kod) i 

domene davatelja 
internet usluge

ime.korisnika@domena.hr

Internet je najveća svjetska računalna mreža s više od 100 milijuna korisnika. Internet servisi 
omogućuju brz i lak dostup do informacija, koje su pohranjene u računalima u cijelom svijetu. 

HiNet je najveći hrvatski davatelj Internet usluga koji svojim korisnicima pruža vrhunsku uslugu 
zasnovanu na najmodernijoj tehnologiji.

Tisuće zadovoljnih korisnika su najbolja preporuka. Postanite i vi jedan od njih. Postanite Inter- 
naut. Pridružite se najvećoj elektroničkoj obitelji na svijetu.

U TRIBUNJU povoljno prodajem 
vikend kuću, 90 četvornih 
metara: garaža, malo dvorište i 
pogled na more Telefon; 
022/440-998 i 098/266-662.

-PRODAJEM dvije kuće u Oklaju, 
jedna useljiva jedna ne Javiti 
se na telefon 881-599 ili 0049/88 
51 1041___________________  
U CENTRU Prvić Luke blizu mora 
prodajem kamenu kuću 
katnicu. Prizemlje s tri prostorije i 
konobom. pogodno za 
ugostiteljstvo. Kat posjeduje tri 
sobe i dvije terace. Prodajem 
također vrt i teren u centru Prvić 
Luke te parcele na Prviću. 
Lupcu, Vodicama. Tribunju i 
Srimi i kompleks šume na Srimi. 
Ante Rodin, La Louviere. Belgija, 
telefon 0032/759 175 69 ili 
telefon iz usluge 022/332-584.
POVOLJNO prodajem traktor 
»Tomo Vinković« 826, star dvije 
godine. Telefon: 883 013.______  
PRODAJEM vinograd u Velimu 
uz cestu. Telefon: 24-132._______ 
IZA POLIKLINIKE iznajmljujem 
sunčanu sobu solidnom 
zaposlenom muškarcu ili 
studentu s kupaonicom i 
posebnim ulazom. Telefon: 24- 
132. ____________________
PRODAJEM renault 4 za 
dijelove, perilicu »Gorenje« za 
dijelove, perilicu »Obodm« za 
dijelove te peć na lož ulje. 
Telefon: 215-485._____________  
PRODAJEM četiri janjeta težine 
oko 25 kilograma. Cijena 8 
maraka po kilogramu žive 
vage. Telefon: 80-532._________  
PRODAJEM drveni brod, 
betinska gradnja, dužine 8

DJEVOJKAMA iznajmljujem 
manji jednosoban stan. Javili se 
na adresu: Put Vuka Mandušća’ 

_L_________________________  
PRODAJE se 12 koza, jarac i 
ovjćje gnojivo. Telefon: 442-733.
IZNAJMLJUJE se garsonijera. 
Njegošev trg 6. Telefon: 338-269.
PRODAJEM dva stana na 
Batdekinu površine 53 i 65 
četvornih metara i stan 
nasuprot nove pošte. Telefon: 
331-/80 od 14 sati na mobitel 
098/266-377.

U SJEĆANJE
Dana 11. listopada na

vršavaju se tri godine be
skrajne tuge i boli od kada 
je svoj mladi život položio 
□a Oltar Domovine naš ple
meniti i voljeni sin i brat

TONI VIŠNJIĆ

Za sve informacije obratite se najbližem telekomunikacijskom centru

www.tel.hr hi net h^t
Željenu uslugu naručite u najbližem 

HPT telekomunikacijskom centru
zbližava ljude

metara, motor »Volvo« penta 36 
KS. Telefon: 022/212-574
PRODAJEM stan na Šubićevcu. 
53 četvorna metra, čisto 
vlasništvo, stan na Bualama 68 
četvornih metara s garažom. 
otplaćen. Telefon: 217-651.
PRODAJEM, iznajmljujem ili 
mijenjam prizemlje u 
Jednokatnici s dvorištem i 
poslovnim prostorom, 18.000 
četvornih metara terena u 
kanalu, i teren u Rokićima. 
Telefon: 334-282 ili 570-723.
PRODAJEM nekoliko vrijednih 
slika. Telefon: 570-723.

11. 10. 1995.—
11. 10. 1998.

Iznenada si otišao i sa so
bom odnio sve naše nade i 
iščekivanja. Sva naša rado
vanja otišla su u nepovrat. 
Ni zvijezde više ne sjaje 
kao što su sjale, zbog tvoje 
duše mlade. Tek velika bol 
se osjeća i u srcima prazni
na.
Leti Anđele, naš Anđele ne
beski nebeskih visina.
Samo oni koji su te imali i 
znali, znaju što su izgubili. 
Majka Božena i brat Mate 
Počivao u miru Božjem.
Sveta misa održat će se 11. 
listopada u 15 sati na mje
snom groblju Birani u cr
kvi sv. Jurija,

mailto:ime.korisnika@domena.hr
http://www.tel.hr
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Dioničko društvo za 
proizvodnju i promet vina, 

alkoholnih i 
bezalkoholnih piča

22000 ŠIBENIK, Velimira Škorpika 2, 
Ziro-račun 34600-601-1770

.. AL ŠTA DADE
TRIPUT

ZAŠTO vetina osiguranika u Hrvatskoj razne oblike 
osiguranja i nadalje ugovara iskljuiivo u 

osigurateljnoj kuti

CROATIA
OSIGURANJE

ZATO što je kapital osigurateljne kute najbolja 
garantija brze i sigurne isplate šteta.

VIŠE VRIDI
Telefoni: (022) 334-011, 

333-671, 334-167, 334-482, 
332-296 

Telex: 27345 HR VINAR, 
Tekefax: 337-888

NOVE NAJPOVOLJNIJE CIJENE 
AUTO OSIGURANJA

UGOVARANJE OSIGURANJA
DOLASKOM PO POZIVU 

NA VAŠU ADRESU
CROATIA

OSIGURANJE d.d.

VODOVOD I 
ODVODNJA

ŠIBENIK

podmirili svoje 
račune za vodu
-----------------------------------------------------------_

Cijenite vodu kao što je 
cijene oni koji je nemaju

INFORMACIJE I UGOVARANJE 
TERMINA DOLASKA 

tel. 022/213-633. 
kućni 16.

RADNO VRIJEME od 7 do 15

BISKUPSKI
+ ŠTAP

UMJET
NOST 

Orane.)

AMERIČKA 

GLUMCA 

BROOKE

OSOBNA 

ZAMJB4CA

POKAZNA 

ZAMjeacA

REOMIR

JAPANSKI

REDATHJ 

KUROSAVVA

NESTA

LAN, 

LABAV

RSMO- 

HRAN

NOTA U 
SOLM- 
ZAOJ

KARLOVAC

eđoOne 
KOPNAU 

MORE 

(kraće)

AMPER

EUROPA

VANNINA 

GRUPA

KOŠW KA- 

Sca 
ŽANA

“ETVEŠ”

ŽENSKO

RUEKAU

ALBANIJI

KAUBOJ- 

SKO

ENGLE

SKI 

PRJEDLOG

USHT, 

ZANOS

oo 
SKELETA

PRISTA
NIŠTE, 

MOL

SLOVO 

S PRI

ZVUKOM

oaavupra 
SPAVANJU

RLEKAU 

BOSNI

VRSTA KAR
TAŠKE IGRE

OTOKU

JADRANU

SOKRATOV 
TUŽITELJ

OO 
ŠAKE

9UOJ

MJERA ZA
POVRŠINU 

(mn.)

VATERPOL. 
BEZMALk 

NOVIĆ

ALUMNU

OTIUJA 
OOMLA

AUSTRIJA

PAUZE,

STANKE

EL NABIJE
NA ČESTICA

JOJSTRU 

PR&tRAMB 

KOMBNAT

OPSEG

TAMN 

□O 

DANA

SEDMCA 

‘VATRE- 

MH", 
ALJOŠA

STL PO
NAŠANJA 

RJ POSLO

VANJA

NEFEP

FCSFGR

nagckpo- 
W,URO 

0B1ASPO-

OSNIVAČ:Županijska Đuro BEĆIR, Katarina 
skupština Šibensko-kninske BUDAN, Marija LONČAR, 
županije Suzana GRUBIĆ, Branimir

Tnn.v.A at ■ i • j PERIŠA, fotoreporter: Vil-IZDAVAC: Novmsko-izda- son pQjjć
vačka ustanova Informativ- v.d. urednika »Šibenskog
ni centar lista«: Branimir PERIŠA

Ravnatelj Informativnog Uredništvo: Ulica Rnžiđa-
centra: Ivan BURIĆ ra Petranovića 3, Šibenik

Uređuje redakcijski kole- TELEFONI:ravnatelj
gij: Stjepan BARANOVIC, 330-100

Uredništvo »Šibenskog li- Slike i
sta« 333-227 i 338-566.

Propagandna služba 
tel/fax: 335-600

Računovodstvo: 332-343.
PRETPLATA na list; za tri 

mjeseca 52, za šest 104, za go
dinu dana 208 kuna. Za ino
zemstvo dvostruko

Žiroračun: 34800-603-976 
kod ZAP Šibenik
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Na tameju Odlika HZZO-a o osiguranju sredstava za troškove 
specljafzaclje iz ginekologije I porodljsfva Dom zdravlja Šibenik 
raspisuje

NATJEČAJ
za specijalizaciju iz ginekologije i 

porodiljstva

Broj specijalizacije 1
Uvjeti koje moraju Ispunjavati kandidati:
1, VII. stupanj stručne spreme doktor medicine
2, položen državni Ispit

Kandidati uz ponudu na Natječaj dužni su dostaviti:
1. diplomu medicinskog fakulteta
2 uvjerenje o položenom državnom Ispitu
3. dokaz o članstvu Hrvatske liječničke komore
4 domovnicu
5. kratki životopis

Pod uvjetom do Je kandidat zaposlen potrebno je dostaviti i 
potvrdu o mjestu zaposlenja. Ako je kandidat sudjelovao u 
Domovinskom ratu potrebno je o tomu dostaviti i dokaz. S 
izabranim kandidatom Dom zdravlja Šibenik, a nakon 
izdavanja Rješenja o odobrenju specijalizacije od strane 
Ministarstva zadravstva RH, sklopit će se ugovor o 
specijalističkom usavršavanju uz ostale zakonom propisane 
uvjete i pod uvjetom:
1. 10 (deset) godino rada u Domu zdravlja Šibenik po 

završetku specijalizacije
2. obveze povrata svih troškova specijalizacije i naknade 

troškova školovanja novog specijalista ako prije roka od 10 
godina raskine ugovor o radu u Domu zdravjla Šibenik.

Ponude se dostavljaju u roku od 15 dona od dana objave 
ovog Natječaja na adresu: Dom zdravlja Šibenik, Stjepana 
Radića 83, 22000 Šibenik.
Ponude se dostavljaju poštom preporučeno.
Nepotpune ponude neće se razmatrati.

INFORMATIVNI CENTAR - ŠIBENIK
Na osnovi čl. 12. Pravilnika o unutarnjem ustrojstvu i načinu roda 
Informativnog centra Šibenik, ravnatelj Centra raspisuje

OGLAS
za popunu radnog mjesta

1. NOVINAR - 1 izvršite)
UVJETI:
- Osim općih uvjeta kandidati trebaju ispunjavati i ove uvjete;
- Stupanj stručne spreme VSS. VŠS. SSS
- 1 godina iskustva na novinarskim poslovima
Prijave s dokazima o ispunjavanju uvjeta podnose se u roku 8 
dana od dano objave oglasa u »Šibenskom listu«
Nepotpune i nepravodobno podnesene prijave neće se 
razmatrati.
O rezutafima kandidati će biti izvješteni u roku od 8 dana od 
dona izbora.
Prijave se podnose na adresu:
»Informativni centar« - Šibenik. B. Petranoviča 3.

GRADSKA ČISTOĆA d.o.o.

ŠIBENIK

Na temelju Zakona o nabavi robe, usluga i ustupanja 
radova (Narodne novine br. 142/97.) GRADSKA ČISTOĆA 
d.o.o. Šibenik objavljuje

JAVNO NADMETANJE
za pružanje usluga zaštite imovine

1. Predmet javnog nadmetanja je pružanje usluga zaštite 
imovine GRADSKE ČISTOĆE d.o.o. Šibenik na objektima 
u Ulici S. Radića 100, za razdoblje od jedne godine.

2. Ponuda treba sadržavati:
- naziv ili točnu adresu ponuditelja,
- izvadak iz upisa u sudski registar, te BON 1 i BON 2, 
- jediničnu cijenu sata rada, fiksnu i nepromjenjivu, 
- uvjete plaćanja (rok i način).
- ostale pogodnosti.
Uz ponudu ponuditelj je dužan dostaviti odobrenje za 
obavljanje zaštitarske djelatnosti izdano od nadležnog 
tijela, te reference o dosadašnjim poslovnim rezultatima 
na zaštitarskim poslovima.
3. Kriteriji za odabir ponude su:
- cijena sata usluge, rokovi i način plaćanja iste, 
- reference ponuditelja.
Ponuda se dostavlja u roku od osam (8) dana od objave 
javnog nadmetanja na adresu GRADSKA ČISTOĆA d.o.o. 
Šibenik, S. Radića 100. preporučenom pošiljkom s 
naznakom »Ponuda za uslugu zaštite imovine - ne otvaraj« 
Nepotpune i nepravodobne ponude neće se razmatrati.
Javno otvaranje ponuda i odabir ponuditelja obavit će se 
trećeg dana od isteka roka za dostavu ponuda u 9 sati u 
uredu direktora Društva. Otvaranju ponuda mogu biti 
nazočni ovlašteni predstavnici ponuditelja. Naručitelj 
zadržava pravo odbijanja svih ponuda. O rezultatima 
nadmetanja ponudltelji će biti Izviješćeni u roku od 15 
dana od dana otvaranja ponude.



'fl A Šibenski list
IHT subota 10. listopada 1998. PRILOZI

U jubilarnoj godini za 
Šibensku narodnu gla
zbu - najstarije kultur
no društvo u Šibeniku i 
jedno od najstarijih u 
Hrvatskoj, »Šibenski 
list« u nekoliko nasta
vaka objavljuje izva
tke iz monografije »Ši
benska narodna gla
zba 1848-1998« auto
ra Darka Gulina, sadaš
njeg predsjednika ŠNG. 
Monografija će iz tiska 
izaći početkom 1999.

Dolazak prvog vlaka ni
je također mogao pro
ći bez Šibenske gla
zbe. Gradska vlast poslala je 

3. prosinca 1876. Glazbu s 
trobojnicom na čelu da doče
ka prvi vlak koji je dolazio iz 
Perkovića novosagrađenom 
prugom. Vlak koji je bio najav
ljen za 17.10 sati poprilično 
je kasnio, tako da su se oku
pljeni znatiželjnici pobojali da 
neće ni doći. No, na veliku ra
dost vlak se pojavio, a Glazba 
je predvodila brojno pučan
stvo na povratku u grad.

Iz godine 1879. zabilježe
na su dva sviranja Šibenske 
glazbe. Prvo sviranje bilo je 
29. ožujka kad je glazba svira
la carsko-kraljevskom namje
sniku za Dalmaciju barunu 
Gabrijelu Rodiću, počasnom 
građaninu grada Šibenika. 
Drugo zabilježeno sviranje bi
lo je 12. svibnja kada je u Ši
beniku svečano otvoren grad
ski vodovod. Tada je u gradu 
priređena velika proslava a 
ugledne goste iz svih dalma
tinskih gradova svojom svir
kom još su zabavljale Grad
ska glazba iz Splita i Vojna 
glazba iz Zadra.

U narednoj 1880. godini 
došlo je do promjene u struč
nom vodstvu društva. Novim 
kapelnikom, a nakon višego
dišnje korespondencije sa Ši
benskom glazbom postao je 
maestro Antonio Zandiri, voj
ni kapelnik iz Senja, podrije
tlom iz Mletaka.

U POVODU 150. OBLJETNICE ŠIBENSKE NARODNE GLAZBE: NACIONALNI NEMIRI 1887. y

MIM iskra mu POŽAR
U pismu koje je on uputio 

gradskoj upravi vidi se što je 
postavio kao uvjet za preuzi
manje Šibenske glazbe:

»Neka slavno poglavar
stvo kapelnikovu plaću reor- 
ganisuje — jerbo ja imadem 
sada kod vojnički glasbi mje
sečno 85 F i 20 F na stan; ne
ka onda slavno poglavarstvo 
plaću od 800 F povisi na 
1000 F.«

Na kraju pisma potpisuje 
se kao »diplomirani kapelnik 
glazbe Zandiri u Senju«.

Sastav glazbe činili su: 
Ivan Artiko, Josip Brkan, Dra
gutin Brajer, Ivan Brajer, Hin- 
ko Bulat, Keko Cinoti, Narciz 
Cinoti, Mastikar Dešković, Ja
kov Friganović, Ante Kimer, 
Toni Kimer, Ivan Kolombo, 
Krste Kolombo, Rade Koštan, 
Naste Lušić, Artur Ljubić, 
Ivan Mileta, Josip Pupin Mile- 
ta, Ivan Milin, Stevo Nažar, 
Gajo Peci, Nikola Peruta, Vik
tor Prohaska, Viče Radetić, Pr- 
kelj Šare, Luka Tikulin, Nade 
Tikulin, Frane Vidiga, Đuro Vr- 
Ijević, Ivo Budanko Vučić.

Dana 17. travnja 1882. 
godine Šibenska glazba svira 
na vjenčanju gradonačelniko
va sina Marka Šupuka i Metil- 
de Peroux, kćerke upravitelja 
rudarskog društva »Promi- 
na«. O tom događaju pisao je 
i Narodni list iz Zadra u broju 
32 od 26. travnja 1882. godi
ne. Članak glasi:

»Narod i ovog puta nije 
odustao a da ne pokaže svoju 
privrženost milom si i zaslu
žnom načelniku. Iste večeri 
na obali Makalinoj navrvri 
množina naroda, na istoj svi
raše glasba, koju starješine i 
vođe naroda prirediše na čast 
mladoženjama, a po moru vo
zahu se brodice razsvietlene 
lučem, iz kojih se čula nepre
stana pucnjava iz kubura.

U zahodu sunca, iz Varoša 
pak zagrmiše mužari. To Varo
šani učiniše povrh svega kao 
svom Varošancu. Netom bi 
glasba prestala svirati, začulo 
bi se urnebesno klicanje i »ži- 
vili zaručnici« a praskavice vi
jugale po zraku. Veselje je tra
jalo do 10 sati, a potom se ra
ziđe glasba i narod.«

Veliki i svečani doček Ši
benik je priredio nadvojvodi 
Rajneru koji je došao vla
kom u grad dana 30. svibnja 
1883. godine.

Dvanaestog travnja 
1887., talijanaška glazba 
»Banda (ittadina« trebala 
je svirajući proći kroz 
grad, nakon nekoliko godi
na nedjelovanja. Talijanaš 
Vicenzo Pellegrini toga je 
poslijepodneva vrijeđao i 
ružno govorio o Šibenskoj 
narodnoj glazbi, zbog če
ga su ga pučani pretukli i 
odlučili onemogućiti na
stup tolomaške glazbe. U 
nemirima koji su potom 
buknuli gradom, stradali 
su izlozi talijanskih trgovi
na, a poginuo je nažalost, 
i dobošar tolomaša Giron

»Jučer u 10 sati prispi ova
mo nadvojvoda Rajner. Načel
nik i poglavar odoše mu na su
sret u Perković. Na kolodvoru 
dočekaše ga obćinsko upravi
te Ijstvo, činovništvo raznih 
ureda i obćinskih ureda. Ne
tom se vlak pomoli na kolo
dvoru, zagrmiše mužari, glas
ba zasvira carsku himnu, a na
rod usklikne trokratni živio! 
Pred kolodvorom zasjedoše u 
kočije te obiđoše bolnicu, 
tvornicu tkanina kod gospodi
na Perouxa, pa krenuše oba
lom do pod biskupije, odklen 
kreniše u stolnu crkvu. Iz cr
kve uniđoše u biskupiju, u ko
joj je nadvojvoda primao ra
zna zastupstva. Pred biskupi
jom stajaše poredana ronda s 
kojom nadvojvoda krenu pre
ko grada pa na obalu, te se 
odveze na parobrod »ANDRE- 
AS HOFER« popraćen glas- 
bom i trokratnim živio.«

Na kraju sudskog procesa 
gradonačelniku Anti Šupuku, 
a po tužbi talijanaša dr. Galva- 
nija, dana 29. lipnja 1885. go
dine, Narodna glazba s gla-

Na prvom sletu i prvoj 
javnoj vježbi u Šibeni
ku 23. kolovoza 1908.

zbalima čekala je ispred suda 
Šupuka, očekujući da će pre
suda biti oslobađajuća.

Treba svakako spomenuti 
i nemire u Šibeniku dana 12. 
travnja 1887. godine. Tog da
na je talijanaška »Banda citta- 
dina«, nakon nekoliko godina 
nedjelovanja, trebala sviraju
ći proći kroz grad. Oko 15 sa
ti talijanaš Vicenzo Pellegrini 
na Poljani je vrijeđao i ružno 
govorio o šibenskoj Narodnoj 
glazbi, što je izazvalo prisutne 
pučane. Pellegrini je odmah 
premlaćen, a masa pučana 
odlučila je da onemogući na
stup talijanaške glazbe. S Po
ljane je narod krenuo u povor
ci kroz gradske ulice vičući

protiv Talijana i razbijajući tali
janske natpise po dućanima. 
Kad je masa demonstranata 
došla do farmacije vlasnika 
Giovannia Delle Fešte, isti je 
pucao iz pištolja. Demon
stranti su provalili u radnju, 
premlatili Della Feštu i demoli
rali cijeli dućan. Druga grupa 
provalila je u radnju Romana 
Vlahova, u koju su ušli i žanda
ri kako bi uspostavili red. Je
dan žandar je, mahajući sa
bljom ozlijedio radnika u rad
nji Ivana Antića - Poluša. Žan
dari su uspjeli obuzdati nemi
re i demontracije, ali na ža
lost, u ovim nemirima pogi
nuo je dobošar talijanaške 
glazbe Giron.

Posljedice tih nemira bile 

su velike štete po gradu; uhi
ćeni su Della Fešte jer je pu
cao iz pištolja, te Paško Rora, 
Toni Belamarić i Pero Zorić 
kao kolovođe pobune, auto- 
nomaška glazba nije nastupi
la više mjeseci. Zbog ovih ne
mira sutradan je hitno iz Za
dra doputovao Namjesnik, a 
radi smirivanja strasti došlo 
je i do određenih premještaja 
u kotarskom poglavarstvu.

Ali, uskoro su međunacio
nalni odnosi došli u drugi 
plan jer je epidemija boginja 
počela kositi Šibenčane ne 
gledajući tko je Hrvat a tko Ta
lijan. Na sviranje više nitko ni
je ni mislio, te je Glazba pre
stala s radom.

(Nastavlja se)

PISMA ČITATELJA RAZLOZI ZA OBNAVLJANJEM OTOČNE OPĆINE ZLARIN |

Neka me cijenjeno či
tateljstvo Šibenskog 
lista prozove i ukori, 
ako ne govorim istinu kada 

kažem da u slobodnoj i neza
visnoj REPUBLICI HRVAT
SKOJ pored više od 400 sta
rih i novoooformljenih opći
na, jedino od 1812. godine 
stara Općina Zlarin nije ob
novljena. I na području biv
še gradske Općine Šibenik, 
pored bivših starih općina: 
Skradin, Vodice i Tisno novo
osnovane su tri nove opći
ne: Primošten, Rogoznica i 
Pirovac, a jedino je stara 
otočna Općina Zlarin podije
ljena između gradskih opći
na Šibenika i Vodica. Netko 
će reći, zašto? Ali zato navo
dno, ima opravdanih ali još 
više neopravdanih razloga.

Navodno, prvi je razlog 
što bi to bila mala i siromaš
na općina, nesposobna za 
opstojnost. Što nije istina, 
jer ima i manjih općina kad 
zato postoje opravdani razlo

OTOCI OTOČANIMA
zi, poput Lastova. Malu Opći
nu Zlarin čini Bogom stvore
na cjelina, mali arhipelag 
otočja. Zatim, sva otočna 
mjesta od Žirja, Kaprija i Prvi- 
ća gravitiraju ka Zlarinu, a 
preko Zlarina i gradskom 
centru Šibenik koji ima svo
je daleko veće gradske pro
bleme: sudstvo, zdravstvo, 
školstvo, cestovni i kolni pro
met i mnoge druge obveze 
za svoje građane i okolna 
mjesta, pa su mala otočna 
mjesta gradskoj općini više 
na teret negoli na korist. Oto- 
čani dođu samo kao neki do
datak, balast sa svojim otoč
nim problemima koji su 
usko vezani za more, pomor
stvo, ribarstvo, brodovlje i

ponešto kršne poljoprivrede 
jer osim na Žirju polja dru
gdje i nema. Ali, općine nisu 
zabavna ni športska društva 
već osnovna i primarna 
vlast i puka potreba naroda 
koji tu živi. Šira društvena za
jednica treba i mora voditi 
brigu o tom narodu i poste
peno ga postaviti na vlastite 
noge. Za otočane nije sveje
dno hoće li moći svakog ra
dnog dana u svojoj zavičaj
noj općini riješiti neki pro
blem ili će samo određenog 
dana i sata stajati u redu 
pred vratima ureda gradske 
općine i rješenje čekati mje
secima, a ponekad i godina
ma. Mala otočna općina go
dinama neće imati potrebe

za osnivanje dječjeg vrtića, 
ali već sada treba Dom za 
stare i nemoćne. I to ne glo
maznu građevinu sa stotina
ma ležajeva, već male domo
ve sa 30 do 50 štićenika. 
Uvjeren sam da bi svaka sta
rija osoba bila to žena ili mu
škarac radije proživljavala 
posljednje dane života u sre
dini i ambijentu gdje je i ži
vjela nego bilo u kakvom do
mu u gradu.

Drugi, navodno opravda
ni razlog je taj što bi ta mala 
općina brojila malo stanovni
ka. Istina, sada na otocima 
šibenskog arhipelaga nema 
puno stalnih žitelja, ali neću 
pogriješiti ako kažem da ih 
isto toliko živi u Šibeniku ko

ji su jednom nogom stalno 
vezani za svoj zavičaj na oto
cima. Čak bih rekao da su i 
oni otočani raspršeni širom 
svijeta na izvjestan način 
stanovnici zavičajne općine 
jer i oni često kontaktiraju 
sa svojom zavičajnom opći
nom u traženju raznih osob
nih dokumenata i u vezi s na
sljedstvom. Kada se sve to 
uzme u obzir, onda općina i 
nije tako mala.

Ali uza sve navedeno, ja 
bih rekao da je za takve izgo
vore razlog i to što još iz dav
ne autonomaške ere u 19. 
stoljeću, postoji nekakav an
tagonizam prema Zlarinu. 
Rekao bih da Zlarin, odno
sno Zlarinjani nisu ništa ve

ći, bolji ni pametniji od osta
lih otočana zato što je sjedi
šte općine bilo u Zlarinu i, 
sve ako se i obnovi bivša Op
ćina Zlarin, to ne znači da 
Zlarinjani moraju biti i načel
nici i službenici. U nedalekoj 
prošlosti, u dva navrata na
čelnik je_ bio iz Prvić Šepuri- 
ne i sa Žirja. Ali ovome bih 
još dodao i to, da načelnici 
malih i seoskih općina do 
1941. godine nisu imali pla
ću već su tu časnu dužnost 
obavljali volonterski. Čak Op
ćina Zlarin, kao siromašna 
općina nije imala ni poseb
nog službenika-blagajnika, 
već je uz administrativnu po
moć tajnika općine načelnik 
u svojim rukama držao i siro
mašnu blagajnu.

I na kraju moga izlaganja 
još bih dodao da i svećenik 
kod sklapanja braka reče 
mladencima: »Ono što Bog 
spaja neka nitko ne razdva
ja«, pa tako i prirodni sastav 
bivši Općine Zlarin neka ne 
razdvajaju ljudi!

Ivan STRIKA-ZLARIN
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IZMEĐU JUČER I SUTRA

Dobro došla stanka
NE PAMTIM kad je jedna ligaška stanka tako dobro 

došla nekom šibenskom klubu, kao mali vakuum u prvoli
gaškoj nogometnoj karavani, izazvan nastupima »vatre
nih« protiv Malte' i Makedonije. Iz. faze loših rezultata i 
tihih, međusobnih optužbi čelnici Subićevca zaplovili su 
prema vodama potpunog otriježnjenja i te kako potreb
nog klubu, koji je na svom travnjaku već prokockao 7 bo
dova, a nijednom se zadovoljan nije vratio iz gostiju.

- Složit ćemo mi polako kockice, krenut će na Jiolje - 
kazivao nam je Zvonko Vidačak, četvrti direktor »Šibeni
ka« u zadnjih pet mjeseci.

Očito, sazrelo je saznanje u najužem klupskom vod
stvu kako tezu o bofl-robi, kupljenoj na ljetnom pazaru 
nisu gurali »zločesti neprijatelji«, već oni, koji su, bez 
trunke vlastita interesa u svemu, otvorenim očima doživ
ljavali domete Harmata, Radoša i ostalih. Naravno, način 
rješavanja tog problema nije nimalo jednostavan. Ne sa
mo zbog opasnosti da se ostane bez toliko potrebnog 
broja u krugu prvotimaca, već i još više zbog nemalih fi
nancijskih obveza, koje u smislu odštete njihovim rani
jim klubovima prate spomenute oporne transfere.

U maloj krizi, koja je zahvatila Šubićevac, ne smiju se, 
međutim, smetnuti osnovni, dugoročni ciljevi kluba.

- Mi ne možemo trajati bez proizvodnje, pa i prodaje 
vlastitog kadra - kazao je Ivan Ninić, jedno od zvučnijih 
imena u trajanju Šubićeva, koji se iz sporta odmetnuo u 
politiku, te stigao do fotelje saborskog zastupnika.

Za razliku od svojih prethodnika, trener Rajko Magić 
podario je više pozornosti domaćim mladcima. Grandu, 
Jeri Pešiću i Kartelu, prije svih. No, pitanje je kako se to 
Šibeniku u ovo£ sezoni nije mogao dogoditi »neki Bili- 
škov« (op.p. riječ je o mladiću iz Uskoka, koji je iz utakmi
ca s Raštanima i Prevlakom bez kompleksa uskočio u se
dlo radi nadmetanja s Edmundom i Batistuttom). Nije li 
vrijeme da se »ustoliči« (plaćeni) stručnjak za izviđačke 
poslove?! Da je on postojao vjerojatno bi se teško odlu
čio za dovođenje na probu Krešimira Brkljačića, koji nije 
uspio ni u Rijeci, ni u Orijentu, niti se proslavio u Gospiću, 
pa po toj logici ne bi smio biti dobro rješenje ni za Šibe
nik. I jgš nešto za one, koji razmišljaju dugoročno. Kako 
to da Županijska liga ima 9 klubpva, a da se nije našlo 
snage i interesa da deseti bude »Šibenik dva«!? Vjerojat
no je da bi utakmice srijedom, u kojima bi juniori,. pojača
ni sa tri-getiri rezervista, dobro došle i nadama Subićev- 
ca, i DOSK-u, Dinari, Vodicama... I šibenskom nogomet
nom »pokretu«, općenito.

Ivo MIKULICIN

DRUGA LIGA RUKOMETAŠICA

Bodovi iz Biograda
Rukometašice »Petra Krešimira« postigle su drugu ovosezonsku 

pobjedu u prvenstvu drugoligašica. One su na gostovanju u Biogra
du, u susretu 3. kola, svladale domaći sastav 18:8 (7:5) i sad s još tri 
sastava drže vrh ljestvice. Osjetna prednost ostvarena je tek u po
sljednjih deset minuta utakmice, sve do 50. minute bilo je 8:1J.

Za »Petar Krešimir« nastupale su: Lovrić, A, Rak 6, Čvrljak, Živko- 
vić 9. Jurčević, Lalić. Klisović, Dujić, Kedžo 1, Žagar 2, Jakšić i Bulić.

U 4. kolu, ove nedjelje, igračice »Petra Krešimira« ugostit će sa
stav Knina, susret na Baldekinu počet će u 11 sati. B.J.

Snimio: Radovan GOGER

GRADONAČELNIK I ŽUPAN PRIREDILI PRIMANJE ZA POBJEDNIČKI »KRKIN« ČETVERAC NA 
PROTEKLOM DRŽAVNOM PRVENSTVU

DOGODINE - VIŠE PRORAČUNSKOG
NOVCA ZA SPORTOVE NA VODI

Gradonačelnik Šibenika Franko Čeko i Ivo Baica, župan Šiben- 
sko-kninske županije primili su u ponedjeljak pobjednički junior
ski četverac s kormilarom »Krke«, koji je osvojio državno prven
stvo prošlog mjeseca u Zagrebu. Zajedno s mladim šibenskim 
športašima, u izaslanstvu VK »Krka« bili su predsjednik kluba Goj- 
ko Lambaša, član uprave Dražen Crnogaća i trener »plavih« Jovi- 
ca Krasić. Čestitajući »krkašima« još jednu pobjedu. Franko Čeko 
poželio im je još odličja, i obećao da će gradski proračun dogodi
ne biti izdašniji za tradicionalne šibenske športove na vodi - pliva
nje, veslanje i jedrenje. Spremnost Šibenika na očuvanje i unapr
jeđenje 75-godišnje tradicije veslanja, kao sigurno najtrofejnijeg 

športa svih vremena podno Šubićevca, iskazao je i Ivo Baica, a 
predstavnici »Krke« istaknuli su da će posada ove godine zlatnog 
»državnog« četverca sudjelovati i na Svjetskom prvenstvu u Za
grebu 2000. godine. — Na najboljem smo putu povratka u sam 
vrh domaćeg veslanja, i sigurno ćemo napredovati i dalje — ka
zao je Jovica Krasić. Dražen Crnogaća zamolio je za potporu, po
sebno novčanu na tome putu, i pozvao čelnike grada i županije 
da dođu u Dolac i uvjere se u koliko lošim uvjetima »Krka« osvaja 
medalje. Na kraju susreta, gradonačelnik Čeko uručio je veslači
ma spomen-medaljelzrađene u prigodi proslave 700. obljetnice 
Šibenske biskupije.

B.P.

VATERPOLISTI SOLARISA NAKON IZBORENOG PLASMANA U ČETVRTFINALE 
KUPA HRVATSKE

Tražili i dobili četvrtfinale ZADAR SPRŽEN NA »PLUS 40«
Puno je muke trebalo, puno oscilacija iskaza

no u igri, no cilj je postignut —vaterpolisti »Solari- 
sa« izborili su četvrtfinale Kupa Hrvatske. Treće 
mjesto, jedna pobjeda na dubrovačkome turniru 
bila je dovoljna, a što više i očekivati u prvome slu
žbenom nastupu gotovo potpuno nove momča- 
de.

— Mi smo plan ulaska među osam u Kupu ispu
nili, zadovoljan sam jednako tako i igrom moje 
momčadi. Moramo znati da je izgubljena kvalite
ta u odnosu na proteklu sezonu. Ostali smo bez 
pet standardnih prvotimaca, od čega dvojice re- 
prezentativaca, a dobili smo samo Tucka i Bosni- 
ća — veli nam Grgo Renje, trener »Solarisove« 
momčadi.

On je imao priliku upoznati mogućnosti još tri
ju momčadi, rivala koji čekaju »Solarisa« i u prven
stvu što uskoro počinje.

— Vidio sam vrlo kvalitetne Juga i Primorja CL, 
momčadi koje će krojiti vrh, sigurno pronaći svoje 
mjesto u doigravanju. Mornar je tu negdje, u na
šoj razini, borit ćemo se s njima, Kvarner expres- 
som, Aurum osiguranjem, Medveščakom i Za
drom za mjesta od 7 do 12. To je naša realnost u 
ovome trenutku. Uspjeli smo i u Dubrovniku pari
rati jačima, ali nemamo dovoljno kvalitetnih igra
ča. Čim mijenjam nekoga iz udarne postave dola
zi do pada u našoj igri — kazuje Renje.

IZ ŽUPANIJSKOG SAVEZA ZA ŠPORTSKI RIBOLOV NA MORU 

»ŽUPANIJSKO NATJECANJE UDIČARA
U Podgori je proteklog vikenda održano ovo

godišnje Međužupanijsko natjecanje u udičare- 
nju za seniore. Sudjelovalo je 37 momčadi sa 52 
natjecatelja iz 34 športska ribolovna društva. Ši- 
bensko-kninsku županiju predstavljala su trojica 
udičara: Branimir Bašić iz murterskog »Kornata- 
ra«, Joso Grubišin iz »Tribunja« i Emil Lemac iz ši
benskog »Jastoga«.

Organizator natjecanja koje je trajalo dva da
na bilo je pomorsko športsko ribolovno društvo 
»Kanjac« iz Podgore.

Momčadsko prvo mjesto pripalo je »Meduzi« 
iz Rovinja koja je nastupila u sastavu Alen Bilić i 
Valter Sponza. Drugo mjesto je dohvatio »Zuba
tac« iz Lovrana, a treće »Luben« iz Rijeke.

Pojedinačno prvo mjesto pripalo je Borisu Vu-

• Kako protiv Dubrovnika?
— Oni su se ove godine najviše pojačali, potvr

dili su rezultatom u Sisku da će biti u vrhu. Favori
ti su u ova dva susreta, ne očekujemo nikakvu 
senzaciju. Međutim, nećemo se ni predati, pružit 
ćemo im jak otpor, a računamo i na njihov mali 
umor jer će doći s Malte, gdje sudjeluju na turniru 
COMEN ćupa.

— Solaris će i protiv Dubrovnika zaigrati bez 
Ratka Vrbičića. On je izvan treninga već deset da
na, ima gips na nozi jer je slomio jednu kost na 
stopalu i očekuje se da bi mogao biti spreman tek 
za start prvenstva, početkom studenoga. Uz odla
ske Lugovića te blizanaca Marka i Marina Cvitana 
u Medveščak, Renje je ostao s vrlo »tankom« klu
pom. Radu prve momčadi priključeno je 12 novih 
mladića, mahom juniora, uz dva mlađa juniora — 
Marelja, Santini. Tare, Matić. Ćaleta, Vrebac, Bu
jaš, Španja, Kuvač, Krnić, Maleš i Kostovski.

— Bez njih i trenutačno ozlijeđenog Ratka Vrbi
čića imam 11 igrača na raspolaganju. Oni će se 
dakle boriti za preostala dva ili tri mjesta u mom
čadi. Njihovo priključenje seniorskom programu 
rada trebalo bi garantirati da za tri godine može
mo imati novu momčad u kojoj će ovi mladići biti 
okosnica — tvrdi Renje. g JURAS 

letinu članu »Ugora« iz Kaštel Starog sa sedam 
plasmanskih bodova, drugo je mjesto zaslužio Bo- 
žo Frković član »Čikavice« iz Šila s devet plasman
skih bodova, dok je s petnaest bodova trećeplasi- 
rani Bruno Mavrinac iz lovranskog »Zubaca«.

Najbolje plasirani predstavnik naše županije 
je Branimir Bašić na tridesetpetom mjestu sa 57 
plasmanskih bodova, drugi je Joso Grubišin na 
47. mjestu, dok je treći Emil Lemac na posljed
njem, 52. mjestu.

Bašić je ulovio 15 riba ukupne mase 940 gra
ma, Grubišin 6 riba mase 325 grama, a Lemac 
dvije ribe mase 120 grama.

Ulovljeno je ukupno 1141 riba ukupne mase 
72,302 kg. Prosječna masa primjerka bila je 
63,37 grama, a najveći ulovljeni primjerak imao 
je masu 345 grama. m p

SEMAFOR
NOGOMET, 8. kolo Prve lige: Šibenik - Za

greb 2:2 (0:2).
Stadion na Šubićevcu. Gledatelja 1200. Su

dac: Mirko Beljan (Bjelovar). Pomoćnici: Ma
fija Strugačevac (Belišće) i Stjepan Halaček 
(Virje). Delegat: Federiko Milošević (Rovinj).

ŠIBENIK: T. Bulat, Stanić, Ivica (od 51. A. 
Pešić), Dražić, Grdić, Kovačić, I. Bulat, Ma- 
renzi (od 46. Grgas-Grando), Karabeg, Nova- 
ković, Vuković (od 73. Harmat). Trener: Raj
ko Magić. .

0:1 (31), 0:2 (35-11 m), 1:2 Grdić (77), 2:2 
Dražić (90). Žuti karton: Grdić. Isključenje: 
trener Magić (ulazak u igralište).

KOŠARKA (M), 3. kolo A-l lige: Split - Šibe
nik 76:67 (39:30) ’

Split: Dvorana KK Split. Gledatelja 1200. 
Suci: Milan Čanković i Željko Žilavec. Opuno
moćenik HKS-a: Mile Zubak (svi iz Zadra).

ŠIBENIK: Huljev 3, Vanjak, Jo. Šarin, Je. 
Šarin 22, Klanac 6, Dedić 13, Miljković, Cvjeti- 
čanin 11, Pivac, Helbich 12. Trener: prof. Dra
žen Brajković.

Šibenik - osobne pogreške: 19 (pet osob
nih: Cvjetičanin u 36. minuti, tehnička pogre
ška: Helbich), slobodna bacanja: 10-18 (56%), 
ukupan šut iz igre: 24-54 (44%), šut za tri poe
na: 9-22 (41%), trice: Je. Šarin 5, Dedić 2, Hu
ljev i Helbich po 1.

LJESTVICA: 9. Šibenik 3 1 2 190:120 4
4. kolo: Šibenik - Zrinjevac u subotu, 10. li

stopada od 20 sati na Baldekinu.
KOŠARKA (Ž), 4. kolo A-l lige: Zadar - Ši

benik 34:74 (19:33)
Zadar - Dvorana Jazine. Gledatelja 200. 

Suci: Damir Basarić i Josip Radan (obojica iz 
Splita).

ŠIBENIK: Mi. Vukičević 14; Knežević, B. 
Vukičević 25, Me. Vukičević, Štampalija 20, 
Nakić, Penđ.er 8, Matić 1, Roca 6, Zubak. Tre
ner: Stipe Bralić.

Šibenik - slobodna bacanja: 11:13 (85%).
LJESTVICA 4. Šibenik 4 2 2 252:232 6
5. kolo: Šibenik - Gospić Megrad u subotu, 

10. listopada u 17.30 sati na Baldekinu.

VATERPOLO, prvi krug Kupa Hrvatske 
(Dubrovnik), 1. kolo: Primorje Croatia line - 
Solaris 9:5 (1:1, 3:2,3:0,2:2), Rončević, I. Tucak 
po 2 te Bosnić 1, strijelci za Solaris. 2. kolo: 
Solaris - Mornar 9:7 (1:3, 4:1, 1:0, 3:3), strijelci 
za Solaris: Rončević 4, Komadina i Bosnić po 
2 te Vlahović 1. 3. kolo: Jug - Solaris 10:9 (0:3, 
6:3,3:2,1:1). Strijelci: Tucak 4, Komadina, Ron
čević, Gligić, Vlahović i Bosnić po 1.

Konačan poredak turnira: 3. Solaris 3 1 0 
2 23:26 2

Prva utakmica četvrtfinala Kupa Hrvat
ske: Solaris - Dubrovnik, igra se u srijedu, 14. 
listopada na bazenu hotela »Ivan« u Solarisu.

MALI NOGOMET: 1. kolo Prve lige: Ja
streb - Croatia PRO šport (Perković) 2:3 (1:1).

Jastrebarsko - Dvorana OŠ Ljubo Babić. 
Gledatelja 300. Suci: Mirko Beljan (Bjelovar) 
i Josip Stipković (Zagreb). Delegat: Mladen 
Žugec (Novaki).

CROATIA PRO ŠPORT: Mijić, Vujinović, 
I. Tomičić, Ramadža, Oulić 1, Alebić, Osibov, 
N. Tomičić 1, Coce, Belamarić, Perica - Ciko- 
jević 1, Mikas. Trener: Hrvoje Kekez.

Žuti kartoni: I. Tomičić, Alebić.
2. kolo: Square - Croatia PRO šport u Du

brovniku.
Pripremio:
B. JURAS

RASPORED 9. KOLA (18. listopade): Cibalia - Osijek, 
Slaven Belupo — Mladost 127., Varteks — Hrvatski dra
govoljac, (tijeka — Croatia , Zagreb — Zadarkomerc, 
Hajduk — Šibenik.

1. Croatia 8 710 20: 6 22
2. Hajduk 8 521 19: 7 17
3. Rijeka 8 512 10: 7 16
4. Osijek 8 422 12: 7 14
5. Hrv. dragovoljac 8 251 6: 4 11
6. Zadarkomerc 8 323 10: 9 11
7. Zagreb 8 233 10:10 9
8. Slaven Belupo 8 224 9:14 8
9. Varteks 8 224 7:12 8

10. Mladost 127. 8 1 25 5:14 5
11. Šibenik 8 1 25 7:19 5
12. Cibalia 8 044 9:13 4
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ZAINTERESIRANI ODUSTALI U POSUEDNJI TRENUTAK

GRADSKA PARKIRALIŠTA
BEZ KONCESIONARA

Gradska uprava morat će ponovno ra
spisati natječaj za dodjelu koncesije za 
dva glavna parkirališna prostora: na Po
ljani i kod željezničkog kolodvora. Naime, 
na nedavno objavljeni natječaj nije se ja
vio niti jedan potencijalni koncesionar ia
ko je u prednatječaju bilo nekoliko zainte
resiranih poduzeća. U upravi Grada mi
šljenja su da je osnovni razlog što je natje
čaj ostao bez odaziva leži u visokoj cijeni 
predviđene najamnine. Za parkirališni 
prostor na Poljani koji broji 110 parkira- 
lišnih mjesta predviđena je mjesečna na

jamnina od 70 tisuća kuna dok se za par
kiralište na željezničkom kolodvoru sa 
130 obilježenih mjesta traži najamnina od 
50 tisuća kuna Saznajemo da će gradska 
uprava ponovno raspisati natječaj ali, vje
rojatno, s nižim cijenama najamnine. 
Grad je odustao, kako je prethodno bilo 
najavljivano, od davanja koncesije za par
kirališta na obali i u Dragi. Za sada se 
odustaje i od uređenja parkirališnih mje
sta na »Starom pazaru« koja bi mogla ko
ristiti poduzeća koja se nalaze u tom dije
lu grada. S.G.

CRTICE 0 STARINAMA 55

Jesen dotiče kamen 
prazne šepurinske te
rase. Kameni pločnik, 
klupa kamena uokrug 
i kruna bunarska, od 
kamena. Trava kamen 
pobjeđuje i ne sjedi se 
više na klupama na ko
jima su još ne tako dav
no ispričane tisuće ma
lih životnih povijesti. 
Kao da zrakom još stru
je legende o ribarima i 
ribama, o suhim smo
kvama i polju koje u ne
ku davnu zoru valja po
hoditi. Neobičan je taj 
jesenski mir na pra
znoj terasi, bez priče, 
bez riječi...

Jesen u mjesto pristi
že polako, uzdiže se 
kvrgavim ulicama i 
suncem miluje kamene 
klupe na kojima se ni- 
šta osim tišine ne može

---------------------------------------------------- —---------------------- ii

JEZERANI NA VINKOVACKIM JESENIMA 

TRŠETAIBALARIN U 
IZVEDBI »KOLEDIŠĆA«

Članovi KUD-a »Koledi- 
šće« iz Jezera imali su zapa
žen nastup na proteklim 
»Vinkovačkim jesenima« 
gdje su predstavljali Šiben- 
sko-kninsku županiju. Jeze- 
rani su prigodom otvorenja 
smotre u svojim životopi- 
snim nošnjama uz pjesmu 
sudjelovali u svečanom mi
mohodu ulicama Vinkovaca 
zajedno sa 63 folklorne sku
pine iz cijele Hrvatske. Sutra

dan su se na pozornici pred
stavili Vinkovčanima izved
bom starih blagdanskih ple
sova nazvanih tršeta i bala- 
rin. Voditelj »Koledišća« Ne- 
nad Milin ističe da su izme
đu svih skupina upravo oni s 
još tri folklorne grupe i zagre
bačkim »Lađom« izabrani za 
snimanje emisije »Lijepom 
našom«. -»K tome nam je 
kao osobito priznanje došao 
poziv za sudjlovanje na Đa

kovačkim vezovima iduće 
godine«, kaže Milin i nastav
lja: »Naš domaćin je bio 
KUD »Matija Gubec« iz llače 
s kojim nas veže dvadeseto
godišnje prijateljstvo, lako 
je llača teško stradala u do
movinskom ratu srdačno 
smo primljeni, a naši se do
maćini nisu dali nadmašiti u 
gostoprimstvu na čemu 
smo im zahvalni.«

E. JURAGA

S prošlogodišnje smotre »Jesenski dam« Snimio: Vilson P0L1Ć

ŠIBENIK U FILATELIJI

U povodu 700. obljetnice Šibenske biskupije u Županijskom muzeju je otvorena i 
žba »Šibenik u filateliji«. Dugogodišnji šibenski filatelist Čedo Dželalija izložio je 
štanske i taksene marke, dopisnice i poštanske žigove na kojima se spominje ili je si 
Šibenika, odnosno neki od prepoznatljivih gradskih motiva. Dželalija je počeo pral 
skupljati sve ono što je u filateliji vezano uz Šibenik još 1066. godine kada je Šibe 
obilježio 900. obljetnicu pisanog spomena grada.


